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Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

ı 57420 (10/POC-009004)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da valoración dos departamentos de orientación do
CPI A Xunqueira e do CEIP plurilingüe O Ramo, do concello de Fene, referida á dimensión do alum-
nado con necesidades educativas especiais para o curso 2019-2020, e as razóns da redución do
profesorado neles 182702

ı 57425 (10/POC-009005)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre a opinión e as conclusións que extrae o Goberno galego dos datos reflectidos no Informe do
Consello Económico e Social respecto da economía de Galicia, así como as actuacións previstas
para a súa reversión e a súa dotación orzamentaria para o ano 2020 182704

ı 57431 (10/POC-009006)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca
Sobre a realización polo Goberno galego dalgún balance dos resultados das medidas que se viñan
aplicando a favor do retorno a Galicia das persoas galegas emigrantes, os datos ao respecto e as
novas medidas introducidas no plan Retorna 2020 para o seu fomento, así como as razóns da de-
mora na publicación do Plan estratéxico da emigración 2017-2020 182707

ı 57437 (10/POC-009007)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Porritt Lueiro, María Teresa e Vilán Lorenzo, Patricia
Sobre a consideración que fai e as medidas que vai adoptar o Goberno galego respecto dos incum-
primentos reflectidos no último informe do Valedor do Pobo, no que atinxe a aplicación do proce-
demento administrativo común das administracións públicas 182709

ı 57438 (10/POC-009008)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Porritt Lueiro, María Teresa e Vilán Lorenzo, Patricia
Sobre a consideración que fai e as medidas que vai adoptar o Goberno galego respecto dos incum-
primentos reflectidos no último informe do Valedor do Pobo, no que atinxe a aplicación do proce-
demento administrativo común das administracións públicas 182712

X lexislatura. Número 552. 23 de outubro de 2019 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

182684

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
fu

uo
nD

0y
t3

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGfuuonD0yt3


ı 57451 (10/POC-009009)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca
Sobre a valoración do Goberno galego respecto da situación do sector naval e da industria auxiliar
en Vigo 182714

ı 57456 (10/POC-009010)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego en relación coa crise da planta de Alcoa en San
Cibrao 182716

ı 57461 (10/POC-009011)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Solla Fernández, Eva
Sobre a opinión do Goberno galego referida á política que está a levar a cabo en materia de em-
prego, as súas previsións en relación co desenvolvemento de plans na materia dirixidos ás persoas
mozas e ao sector industrial, así como as actuacións levadas a cabo nos últimos anos, en coordina-
ción con outras administracións, en materia de políticas activas de emprego 182720

ı 57472 (10/POC-009012)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Novo Fariña, María Isabel e 9 máis
Sobre o balance que fai a Xunta de Galicia da formación que se está a desenvolver na Academia
Galega de Seguridade Pública 182723

ı 57473 (10/POC-009013)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Novo Fariña, María Isabel e 9 máis
Sobre os avances efectuados pola Xunta de Galicia nos últimos meses en relación coa promoción
e o recoñecemento social do voluntariado de protección civil 182726

ı 57474 (10/POC-009014)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 9 máis
Sobre os cambios que vai supoñer, para os servizos públicos autonómicos, a posta en marcha dos
sistemas de avaliación e mellora previstos na normativa sobre a calidade que está a tramitar a
Xunta de Galicia 182728

ı 57475 (10/POC-009015)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 9 máis
Sobre o número de equipos que conforman a rede de videoconferencia da Administración de xus-
tiza en Galicia, así como as actuacións previstas en relación con esta rede 182731
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ı 57476 (10/POC-009016)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 9 máis
Sobre os resultados da posta en marcha da sede xudicial electrónica, como canle de comunicación
electrónica segura da Administración de xustiza coa cidadanía e os profesionais 182733

ı 57477 (10/POC-009017)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 9 máis
Sobre as novidades que van achegar os desenvolvementos pendentes da Lei 10/2017, do 27 de de-
cembro, de espectáculos públicos e actividades recreativas de Galicia 182735

ı 57478 (10/POC-009018)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 9 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto do nomeamento do actual voceiro dun partido político
no Concello do Porriño para un posto de confianza no departamento de Turismo da Deputación
Provincial de Pontevedra 182737

ı 57479 (10/POC-009019)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vázquez Domínguez, Sandra e 8 máis
Sobre as actuacións que está a desenvolver o Goberno galego para ampliar as funcionalidades da
sede electrónica da Xunta de Galicia, así como os trámites que se poden realizar a través dela

182739
ı 57480 (10/POC-009020)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 7 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da súa colaboración coas entidades que traballan con-
tra a trata e a explotación sexual 182741

ı 57481 (10/POC-009021)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 8 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego do desenvolvemento da campaña Agresións off no
segundo ano da súa implementación e o tipo de atención solicitada polas persoas usuarias do
punto de información 182743

ı 57482 (10/POC-009022)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Trenor López, Gonzalo e 6 máis
Sobre o traballo levado a cabo polo Goberno galego para avanzar na creación, da man dos concellos
e das deputacións provinciais, dunha sociedade para a xestión integral do ciclo da auga en Galicia

182745
ı 57505 (10/POC-009023)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Burgo López, María de la Concepción
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Sobre o número de alumnos do primeiro curso de bacharelato que participan no curso 2019-2020
na modalidade do bacharelato de excelencia en ciencias e tecnoloxía (STEMbach) en cada un dos
trinta e un centros docentes autorizados para a súa implantación, os datos referidos ao uso do
transporte escolar polo alumnado dese curso e a valoración do Goberno galego ao respecto

182747
ı 57510 (10/POC-009024)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre os datos referidos á xestión do Goberno galego en relación coa instalación de máquinas de
apostas, salas de xogo e casas de apostas en Galicia, así como co réxime fiscal do xogo 182750

ı 57514 (10/POC-009025)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Lago Peñas, José Manuel e Torregrosa Sañudo, Julia
Sobre a cifra da taxa de paro non aceleradora dos salarios en Galicia dos anos 2018, 2019 e 2020,
a opinión do Goberno galego respecto da existencia dunha taxa natural de paro e, se é o caso, as
súas intencións respecto da non-redución da taxa de paro por debaixo dela 182753

ı 57518 (10/POC-009026)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre o estado de elaboración no que se atopa o Plan de saneamento local da ría de Pontevedra,
a data prevista polo Goberno galego para a súa publicación e a posible estimación da necesidade
de construír novas depuradoras na ría, así como as medidas necesarias para mellorar a rede sepa-
rativa nos concellos que verten á depuradora dos Praceres e as que vai adoptar en relación coas
verteduras do porto de Marín 182755

ı 57524 (10/POC-009028)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Oubiña Solla, Rosa e 6 máis
Sobre a valoración do Goberno galego respecto do desenvolvemento da campaña da vendima 2019
nas cinco denominacións de orixe e indicacións xeográficas protexidas de Galicia 182759

ı 57526 (10/POC-009029)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Oubiña Solla, Rosa e 6 máis
Sobre a cantidade de uva recollida na campaña da vendima de 2019 na Denominación de Orixe
Rías Baixas e na Indicación Xeográfica Protexida Ribeiras do Morrazo, a súa evolución en relación
coas colleitas dos últimos anos e a valoración do Goberno galego ao respecto 182761

ı 57527 (10/POC-009030)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Blanco Paradelo, Moisés e 6 máis
Sobre a cantidade de uva recollida na campaña da vendima de 2019 na Denominación de Orixe
Valdeorras, a súa evolución en relación coas colleitas dos últimos anos e a valoración do Goberno
galego ao respecto 182764
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ı 57528 (10/POC-009031)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis
Sobre a cantidade de uva recollida na campaña da vendima de 2019 na Denominación de Orixe Ri-
beira Sacra, a súa evolución en relación coas colleitas dos últimos anos e a valoración do Goberno
galego ao respecto 182766

ı 57529 (10/POC-009032)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Macías, Jackeline Elizabeth e 6 máis
Sobre a cantidade de uva recollida na campaña da vendima de 2019 na Denominación de Orixe Ri-
beiro, a súa evolución en relación coas colleitas dos últimos anos e a valoración do Goberno galego
ao respecto 182769

ı 57530 (10/POC-009033)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Gómez Salgado, Carlos e 6 máis
Sobre a cantidade de uva recollida na campaña da vendima de 2019 na Denominación de Orixe
Monterrei, a súa evolución en relación coas colleitas dos últimos anos e a valoración do Goberno
galego ao respecto 182771

ı 57559 (10/POC-009034)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 4 máis
Sobre as razóns polas que en Galicia as persoas con discapacidade física ou intelectual suxeitas a
medidas xudiciais non teñen dereito ao acceso a unha vivenda social ou de promoción pública, así
como as razóns da demora e do prazo previsto polo Goberno galego para a modificación da nor-
mativa discriminatoria ao respecto 182773

ı 57560 (10/POC-009035)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 4 máis
Sobre as razóns polas que en Galicia as persoas con discapacidade física ou intelectual suxeitas a
medidas xudiciais non teñen dereito ao acceso a unha vivenda social ou de promoción pública, así
como as razóns da demora e do prazo previsto polo Goberno galego para a modificación da nor-
mativa discriminatoria ao respecto 182775

ı 57569 (10/POC-009036)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para protexer, difundir e reivindicar o valor dos
novos petróglifos achados nos montes de Taboexa, no concello das Neves 182777

ı 57575 (10/POC-009037)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
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Sobre a actividade cultural que se está a desenvolver nas illas de San Simón e San Antón, no concello
de Redondela, a opinión e as intencións do Goberno galego ao respecto, así como o estado no que
se atopan as illas e os seus monumentos 182780

ı 57581 (10/POC-009038)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre a avaliación que fai o Goberno galego do informe presentado por Amnistía Internacional en
relación co acoso escolar en España, a súa opinión referida ás súas conclusións e as súas intencións
respecto da asunción das demandas reflectidas nel 182782

ı 57586 (10/POC-009039)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego en relación co financiamento e cos criterios de
distribución de subvencións aos concellos, así como co traslado a estes dunha parte da recadación
do canon da auga 182786

ı 57597 (10/POC-009040)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre a opinión do Goberno galego respecto do posible impacto do recorte dunha praza de docente
na Escola de Educación Infantil de Verducido, na provincia de Pontevedra, e as actuacións previstas
co fin de aproximar a ratio de alumnos nesta etapa á do resto do Estado 182789

ı 57598 (10/POC-009041)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David e 3 máis
Sobre os protocolos activados polo Goberno galego, ademais das enquisas de bioseguridade nas
explotacións, para detectar a posible presenza da peste porcina africana en Galicia, así como as
medidas e os programas que se están a desenvolver para a súa prevención e detección 182792

ı 57601 (10/POC-009042)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Sánchez García, Antón e Cal Ogando, Marcos
Sobre as razóns dos datos referidos á baixada que rexistra, entre os anos 2009 e 2017, a produción
dos principais produtos hortícolas en Galicia e a opinión do Goberno galego respecto da necesidade
de elaborar e aprobar, de xeito participativo, un plan de fomento da horticultura de Galicia para
reverter esta dinámica 182795

ı 57607 (10/POC-009043)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre a resposta da Consellería de Educación, Universidade e Formación Profesional a unha solici-
tude de información, formulada ao abeiro da Lei de transparencia, respecto dos recursos econó-
micos destinados pola Xunta de Galicia no curso 2018-2019 aos centros docentes concertados que
segregan o alumnado por sexo 182797
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ı 57613 (10/POC-009044)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre as razóns do recorte que rexistran no ano 2019 as axudas do Goberno galego á etapa de for-
mación posdoutoral nas universidades de Galicia, en organismos públicos de investigación e nou-
tras entidades do sistema de I+D+i, a súa opinión respecto do seu posible impacto e as actuacións
previstas para consolidar os proxectos investigadores 182801

ı 57621 (10/POC-009045)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a opinión do Goberno galego en relación co traslado de auga contaminada sen tratamento
previo dos regatos Portapego, Angumil e Felisa á balsa de Vieiro, no concello de Touro 182804

ı 57623 (10/POC-009046)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a consideración que fai o Goberno galego das valoracións reflectidas no informe do Valedor
do Pobo correspondente ao ano 2018 respecto do sistema público de saúde de Galicia, así como a
súa opinión respecto da necesidade de modificar as políticas e decisións da Consellaría para evitar
as eivas e problemas detectados nos distintos informes das institucións fiscalizadoras 182808

ı 57629 (10/POC-009047)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre o tipo de información que a Xunta de Galicia se comprometeu a ofrecerlles ás persoas usua-
rias do sistema público de saúde no proceso de decisión do centro hospitalario no que serán in-
tervidas, así como as previsións do Goberno galego respecto da incorporación ao seu protocolo
de actuación da información completa en relación co tempo de demora estimado para unha in-
tervención 182810

ı 57631 (10/POC-009048)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Pérez Seco, José Manuel
Sobre as previsións do Goberno galego referidas á elaboración dun plan estratéxico para o sector
do automóbil, a valoración que fai da baixada que rexistran as exportacións do sector da automo-
ción, así como a elaboración dalgún informe en relación coas posibles consecuencias do Brexit nel
e as medidas que se van levar a cabo para paliar os seus efectos 182812

ı 57644 (10/POC-009049)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da función dos educadores e educadoras sociais e do
seu nivel de integración na Administración pública galega, a súa opinión referida á necesidade de
regular esa profesión e as súas previsións en relación co impulso dunha lei galega de profesionali-
zación da educación social 182815
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ı 57647 (10/POC-009050)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Lago Peñas, José Manuel e Torregrosa Sañudo, Julia
Sobre a opinión do Goberno galego respecto das razóns da diferenza existente entre a participación
de Galicia nas entregas á conta do sistema de financiamento autonómico e a liquidación deste no
exercicio de 2018 182818

ı 57659 (10/POC-009051)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo polo Goberno galego e a súa opinión respecto da decisión do
Concello de Ourense de abandonar o Programa Vioxén e a súa colaboración coa loita contra a vio-
lencia machista 182821

ı 57662 (10/POC-009052)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula e Villares Naveira, Luis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da cobertura informativa dada polos medios de co-
municación públicos de Galicia á morte de tres persoas en Valga vítimas da violencia machista, así
como as actuacións previstas para evitar o tratamento morboso deste tipo de casos 182825

ı 57663 (10/POC-009053)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula e Villares Naveira, Luis
Sobre a cobertura informativa dada pola CRTVG á morte de tres persoas en Valga vítimas da vio-
lencia machista 182828

ı 57669 (10/POC-009054)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da existencia dun acordo de derivación de pacientes
a Povisa desde o sistema público de saúde nun tempo coincidente co proceso de venda do centro
hospitalario, a xustificación do Sergas a este respecto e a posible incidencia dese acordo na reso-
lución final da venda 182831

ı 57675 (10/POC-009055)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto do volume de profesionais de logopedia incorpo-
rados ao Sergas e as súas previsións ao respecto 182833
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A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 21 de outubro de 2019, adoptou os seguintes acordos:

1. Procedementos parlamentarios

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en Comisión

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

- 57420 (10/POC-009004)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da valoración dos departamentos de orientación do
CPI A Xunqueira e do CEIP plurilingüe O Ramo, do concello de Fene, referida á dimensión do alum-
nado con necesidades educativas especiais para o curso 2019-2020, e as razóns da redución do
profesorado neles
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 57425 (10/POC-009005)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre a opinión e as conclusións que extrae o Goberno galego dos datos reflectidos no Informe do
Consello Económico e Social respecto da economía de Galicia, así como as actuacións previstas
para a súa reversión e a súa dotación orzamentaria para o ano 2020
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 57431 (10/POC-009006)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca
Sobre a realización polo Goberno galego dalgún balance dos resultados das medidas que se viñan
aplicando a favor do retorno a Galicia das persoas galegas emigrantes, os datos ao respecto e as
novas medidas introducidas no plan Retorna 2020 para o seu fomento, así como as razóns da de-
mora na publicación do Plan estratéxico da emigración 2017-2020
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57437 (10/POC-009007)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Porritt Lueiro, María Teresa e Vilán Lorenzo, Patricia
Sobre a consideración que fai e as medidas que vai adoptar o Goberno galego respecto dos incum-
primentos reflectidos no último informe do Valedor do Pobo, no que atinxe a aplicación do proce-
demento administrativo común das administracións públicas
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior
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- 57438 (10/POC-009008)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Porritt Lueiro, María Teresa e Vilán Lorenzo, Patricia
Sobre a consideración que fai e as medidas que vai adoptar o Goberno galego respecto dos incum-
primentos reflectidos no último informe do Valedor do Pobo, no que atinxe a aplicación do proce-
demento administrativo común das administracións públicas
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 57451 (10/POC-009009)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca
Sobre a valoración do Goberno galego respecto da situación do sector naval e da industria auxiliar
en Vigo
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 57456 (10/POC-009010)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego en relación coa crise da planta de Alcoa en San
Cibrao
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 57461 (10/POC-009011)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Solla Fernández, Eva
Sobre a opinión do Goberno galego referida á política que está a levar a cabo en materia de em-
prego, as súas previsións en relación co desenvolvemento de plans na materia dirixidos ás persoas
mozas e ao sector industrial, así como as actuacións levadas a cabo nos últimos anos, en coordina-
ción con outras administracións, en materia de políticas activas de emprego
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 57472 (10/POC-009012)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Novo Fariña, María Isabel e 9 máis
Sobre o balance que fai a Xunta de Galicia da formación que se está a desenvolver na Academia
Galega de Seguridade Pública
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57473 (10/POC-009013)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Novo Fariña, María Isabel e 9 máis
Sobre os avances efectuados pola Xunta de Galicia nos últimos meses en relación coa promoción
e o recoñecemento social do voluntariado de protección civil
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior
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- 57474 (10/POC-009014)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 9 máis
Sobre os cambios que vai supoñer, para os servizos públicos autonómicos, a posta en marcha dos
sistemas de avaliación e mellora previstos na normativa sobre a calidade que está a tramitar a
Xunta de Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57475 (10/POC-009015)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 9 máis
Sobre o número de equipos que conforman a rede de videoconferencia da Administración de xus-
tiza en Galicia, así como as actuacións previstas en relación con esta rede
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57476 (10/POC-009016)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 9 máis
Sobre os resultados da posta en marcha da sede xudicial electrónica, como canle de comunicación
electrónica segura da Administración de xustiza coa cidadanía e os profesionais
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57477 (10/POC-009017)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 9 máis
Sobre as novidades que van achegar os desenvolvementos pendentes da Lei 10/2017, do 27 de de-
cembro, de espectáculos públicos e actividades recreativas de Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57478 (10/POC-009018)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 9 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto do nomeamento do actual voceiro dun partido político
no Concello do Porriño para un posto de confianza no departamento de Turismo da Deputación
Provincial de Pontevedra
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57479 (10/POC-009019)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vázquez Domínguez, Sandra e 8 máis
Sobre as actuacións que está a desenvolver o Goberno galego para ampliar as funcionalidades da
sede electrónica da Xunta de Galicia, así como os trámites que se poden realizar a través dela
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57480 (10/POC-009020)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 7 máis
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Sobre a valoración que fai o Goberno galego da súa colaboración coas entidades que traballan con-
tra a trata e a explotación sexual
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 57481 (10/POC-009021)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 8 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego do desenvolvemento da campaña Agresións off no
segundo ano da súa implementación e o tipo de atención solicitada polas persoas usuarias do
punto de información
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 57482 (10/POC-009022)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Trenor López, Gonzalo e 6 máis
Sobre o traballo levado a cabo polo Goberno galego para avanzar na creación, da man dos concellos
e das deputacións provinciais, dunha sociedade para a xestión integral do ciclo da auga en Galicia
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 57505 (10/POC-009023)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Burgo López, María de la Concepción
Sobre o número de alumnos do primeiro curso de bacharelato que participan no curso 2019-2020
na modalidade do bacharelato de excelencia en ciencias e tecnoloxía (STEMbach) en cada un dos
trinta e un centros docentes autorizados para a súa implantación, os datos referidos ao uso do
transporte escolar polo alumnado dese curso e a valoración do Goberno galego ao respecto
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 57510 (10/POC-009024)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre os datos referidos á xestión do Goberno galego en relación coa instalación de máquinas de
apostas, salas de xogo e casas de apostas en Galicia, así como co réxime fiscal do xogo
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57514 (10/POC-009025)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Lago Peñas, José Manuel e Torregrosa Sañudo, Julia
Sobre a cifra da taxa de paro non aceleradora dos salarios en Galicia dos anos 2018, 2019 e 2020,
a opinión do Goberno galego respecto da existencia dunha taxa natural de paro e, se é o caso, as
súas intencións respecto da non-redución da taxa de paro por debaixo dela
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 57518 (10/POC-009026)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
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Sobre o estado de elaboración no que se atopa o Plan de saneamento local da ría de Pontevedra,
a data prevista polo Goberno galego para a súa publicación e a posible estimación da necesidade
de construír novas depuradoras na ría, así como as medidas necesarias para mellorar a rede sepa-
rativa nos concellos que verten á depuradora dos Praceres e as que vai adoptar en relación coas
verteduras do porto de Marín
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 57524 (10/POC-009028)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Oubiña Solla, Rosa e 6 máis
Sobre a valoración do Goberno galego respecto do desenvolvemento da campaña da vendima 2019
nas cinco denominacións de orixe e indicacións xeográficas protexidas de Galicia
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 57526 (10/POC-009029)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Oubiña Solla, Rosa e 6 máis
Sobre a cantidade de uva recollida na campaña da vendima de 2019 na Denominación de Orixe
Rías Baixas e na Indicación Xeográfica Protexida Ribeiras do Morrazo, a súa evolución en relación
coas colleitas dos últimos anos e a valoración do Goberno galego ao respecto
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 57527 (10/POC-009030)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Blanco Paradelo, Moisés e 6 máis
Sobre a cantidade de uva recollida na campaña da vendima de 2019 na Denominación de Orixe
Valdeorras, a súa evolución en relación coas colleitas dos últimos anos e a valoración do Goberno
galego ao respecto
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 57528 (10/POC-009031)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis
Sobre a cantidade de uva recollida na campaña da vendima de 2019 na Denominación de Orixe Ri-
beira Sacra, a súa evolución en relación coas colleitas dos últimos anos e a valoración do Goberno
galego ao respecto
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 57529 (10/POC-009032)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Macías, Jackeline Elizabeth e 6 máis
Sobre a cantidade de uva recollida na campaña da vendima de 2019 na Denominación de Orixe Ri-
beiro, a súa evolución en relación coas colleitas dos últimos anos e a valoración do Goberno galego
ao respecto
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes
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- 57530 (10/POC-009033)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Gómez Salgado, Carlos e 6 máis
Sobre a cantidade de uva recollida na campaña da vendima de 2019 na Denominación de Orixe
Monterrei, a súa evolución en relación coas colleitas dos últimos anos e a valoración do Goberno
galego ao respecto
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 57559 (10/POC-009034)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 4 máis
Sobre as razóns polas que en Galicia as persoas con discapacidade física ou intelectual suxeitas a
medidas xudiciais non teñen dereito ao acceso a unha vivenda social ou de promoción pública, así
como as razóns da demora e do prazo previsto polo Goberno galego para a modificación da nor-
mativa discriminatoria ao respecto
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 57560 (10/POC-009035)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 4 máis
Sobre as razóns polas que en Galicia as persoas con discapacidade física ou intelectual suxeitas a
medidas xudiciais non teñen dereito ao acceso a unha vivenda social ou de promoción pública, así
como as razóns da demora e do prazo previsto polo Goberno galego para a modificación da nor-
mativa discriminatoria ao respecto
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 57569 (10/POC-009036)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para protexer, difundir e reivindicar o valor dos
novos petróglifos achados nos montes de Taboexa, no concello das Neves
Comisión 4ª, Educación e Cultura 

- 57575 (10/POC-009037)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
Sobre a actividade cultural que se está a desenvolver nas illas de San Simón e San Antón, no concello
de Redondela, a opinión e as intencións do Goberno galego ao respecto, así como o estado no que
se atopan as illas e os seus monumentos
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 57581 (10/POC-009038)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
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Sobre a avaliación que fai o Goberno galego do informe presentado por Amnistía Internacional en
relación co acoso escolar en España, a súa opinión referida ás súas conclusións e as súas intencións
respecto da asunción das demandas reflectidas nel
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 57586 (10/POC-009039)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego en relación co financiamento e cos criterios de
distribución de subvencións aos concellos, así como co traslado a estes dunha parte da recadación
do canon da auga
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57597 (10/POC-009040)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre a opinión do Goberno galego respecto do posible impacto do recorte dunha praza de docente
na Escola de Educación Infantil de Verducido, na provincia de Pontevedra, e as actuacións previstas
co fin de aproximar a ratio de alumnos nesta etapa á do resto do Estado
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 57598 (10/POC-009041)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David e 3 máis
Sobre os protocolos activados polo Goberno galego, ademais das enquisas de bioseguridade nas
explotacións, para detectar a posible presenza da peste porcina africana en Galicia, así como as
medidas e os programas que se están a desenvolver para a súa prevención e detección
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 57601 (10/POC-009042)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Sánchez García, Antón e Cal Ogando, Marcos
Sobre as razóns dos datos referidos á baixada que rexistra, entre os anos 2009 e 2017, a produción
dos principais produtos hortícolas en Galicia e a opinión do Goberno galego respecto da necesidade
de elaborar e aprobar, de xeito participativo, un plan de fomento da horticultura de Galicia para
reverter esta dinámica
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 57607 (10/POC-009043)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre a resposta da Consellería de Educación, Universidade e Formación Profesional a unha solici-
tude de información, formulada ao abeiro da Lei de transparencia, respecto dos recursos econó-
micos destinados pola Xunta de Galicia no curso 2018-2019 aos centros docentes concertados que
segregan o alumnado por sexo
Comisión 4ª, Educación e Cultura
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- 57613 (10/POC-009044)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre as razóns do recorte que rexistran no ano 2019 as axudas do Goberno galego á etapa de for-
mación posdoutoral nas universidades de Galicia, en organismos públicos de investigación e nou-
tras entidades do sistema de I+D+i, a súa opinión respecto do seu posible impacto e as actuacións
previstas para consolidar os proxectos investigadores
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 57621 (10/POC-009045)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a opinión do Goberno galego en relación co traslado de auga contaminada sen tratamento
previo dos regatos Portapego, Angumil e Felisa á balsa de Vieiro, no concello de Touro
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 57623 (10/POC-009046)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a consideración que fai o Goberno galego das valoracións reflectidas no informe do Valedor
do Pobo correspondente ao ano 2018 respecto do sistema público de saúde de Galicia, así como a
súa opinión respecto da necesidade de modificar as políticas e decisións da Consellaría para evitar
as eivas e problemas detectados nos distintos informes das institucións fiscalizadoras
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 57629 (10/POC-009047)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre o tipo de información que a Xunta de Galicia se comprometeu a ofrecerlles ás persoas usuarias
do sistema público de saúde no proceso de decisión do centro hospitalario no que serán intervidas,
así como as previsións do Goberno galego respecto da incorporación ao seu protocolo de actuación
da información completa en relación co tempo de demora estimado para unha intervención
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 57631 (10/POC-009048)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Pérez Seco, José Manuel
Sobre as previsións do Goberno galego referidas á elaboración dun plan estratéxico para o sector
do automóbil, a valoración que fai da baixada que rexistran as exportacións do sector da automo-
ción, así como a elaboración dalgún informe en relación coas posibles consecuencias do Brexit nel
e as medidas que se van levar a cabo para paliar os seus efectos
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 57644 (10/POC-009049)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
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Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da función dos educadores e educadoras sociais e do
seu nivel de integración na Administración pública galega, a súa opinión referida á necesidade de
regular esa profesión e as súas previsións en relación co impulso dunha lei galega de profesionali-
zación da educación social
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 57647 (10/POC-009050)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Lago Peñas, José Manuel e Torregrosa Sañudo, Julia
Sobre a opinión do Goberno galego respecto das razóns da diferenza existente entre a participación
de Galicia nas entregas á conta do sistema de financiamento autonómico e a liquidación deste no
exercicio de 2018
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 57659 (10/POC-009051)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo polo Goberno galego e a súa opinión respecto da decisión do
Concello de Ourense de abandonar o Programa Vioxén e a súa colaboración coa loita contra a vio-
lencia machista
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57662 (10/POC-009052)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula e Villares Naveira, Luis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da cobertura informativa dada polos medios de co-
municación públicos de Galicia á morte de tres persoas en Valga vítimas da violencia machista, así
como as actuacións previstas para evitar o tratamento morboso deste tipo de casos
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57663 (10/POC-009053)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula e Villares Naveira, Luis
Sobre a cobertura informativa dada pola CRTVG á morte de tres persoas en Valga vítimas da vio-
lencia machista
Comisión Permanente non Lexislativa de Control da Corporación da RTVG

- 57669 (10/POC-009054)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da existencia dun acordo de derivación de pacientes
a Povisa desde o sistema público de saúde nun tempo coincidente co proceso de venda do centro
hospitalario, a xustificación do Sergas a este respecto e a posible incidencia dese acordo na reso-
lución final da venda
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

X lexislatura. Número 552. 23 de outubro de 2019 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA
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- 57675 (10/POC-009055)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto do volume de profesionais de logopedia incorpo-
rados ao Sergas e as súas previsións ao respecto
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

Santiago de Compostela, 22 de outubro de 2019
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º

X lexislatura. Número 552. 23 de outubro de 2019 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

José Manuel Pérez Seco e Luís Manuel Álvarez Martínez e María Concepción 

Burgo López, deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presenta ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 4ª. 

 

Segundo se ten trasladado a este grupo parlamentario por parte de varias familias 

de alumnos e alumnas que están escolarizados/as no do CPI A Xunqueira de 

Fene e do CEIP Plurilingüe O Ramo, no concello de Fene, ao inicio deste curso 

2019/2020, e que teñen necesidades educativas especiais, reduciuse o 

profesorado que presta atención á diversidade, o que dificulta o seguimento das 

clases destes nenos e nenas. 

 

O sistema educativo en Galicia contempla a atención á diversidade como un 

dereito fundamental, tal como se recolle no Decreto 299/2011, do 7 de decembro, 

polo que se regula a atención á diversidade do alumnado dos centros docentes da 

Comunidade Autónoma de Galicia. 

 

O CPI A Xunqueira e o CEIP Plurilingüe O Ramo son dous máis dos centros que 

se atopan afectados pola redución de profesorado sen que se teña recibido 

xustificación algunha ao respecto, situación esta que contribúe a unha redución 

da calidade educativa, sobre todo no ámbito da atención á diversidade, que sitúa 

en teoría, e segundo declaran de forma continua os responsables da Consellería 

de Educación, Universidade e Formación Profesional, a Galicia no primeiro 

posto do Estado. 

 

Por iso os deputados e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Coñece a Consellería de Educación, Universidade e Formación 

Profesional a dimensión, valorada polo departamento de orientación do CPI 

A Xunqueira de Fene e do CEIP Plurilingüe O Ramo, do alumnado que 

precisa atención individualizada en función das súas necesidades, se for o 

caso, considera que ese dimensionamento é correcto? 

 

2ª) Que xustificación atopa a Consellería de Educación, Universidade e 

Formación Profesional para que, co mesmo ou maior número de alumnos e 

alumnas con necesidades educativas específicas, se diminúa o profesorado? 
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3ª) Considera a Consellería de Educación, Universidade e Formación 

Profesional coherente este tipo de actuacións co feito de repetir 

permanentemente que esta é a comunidade autónoma que máis e mellor 

atende á diversidade? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de outubro de 2019 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Jóse Manuel Pérez Seco na data 10/10/2019 19:25:24 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 10/10/2019 19:25:41 

 

Maria de la Concepción Burgo López na data 10/10/2019 19:25:53 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Francisco Casal Vidal, Davide Rodríguez Estévez, Luís Villares Naveira e 

Paula Vázquez Verao, deputados e deputada pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto,  ao abeiro do artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte Pregunta para o súa resposta na Comisión 3ª, relativa ao 

Informe do CES sobre a economía de Galicia.                                                             

 

 

O último informe do CES (Consello Económico e Social de Galicia) é unha 

emenda á totalidade ás políticas económicas e sociais da Xunta de Galicia. Os 

datos aportados por este organismo desbotan a Galicia de ciencia ficción que en 

cada pleno do Parlamento presenta o presidente Feijóo. 

 

O peso da remuneración dos asalariados no conxunto da riqueza de Galicia é 

cada vez menor. Durante a etapa de Feijóo baixou do 46,9% ao 42,4%. 2.829 

millóns de € menos para remunerar o traballo. Un índice da precariedade que 

estamos a padecer.  

 

Galicia perdeu un total de 71.300 persoas activas entre 2008 e 2018, con especial 

incidencia entre os mais novos. Supón un ritmo de redución (-5,4%) que 

quintuplica o descenso medio do Estado (-1,1%). Contamos ademais coa segunda 

taxa de actividade mais baixa do Estado, cun 53,3%. 

 

Critica o CES que os fondos destinados a plans de emprego "víronse mermados 

de maneira acusada durante o período de crise económica”.  

 

Non se recuperan e o orzamentado non se executa, máis de 900 M€ sen executar 

nos últimos anos en políticas activas de emprego. 
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No eido da precariedade laboral. O CES pon como exemplo que en 2018 as 

persoas ocupadas a tempo parcial aumentaron un 2,6% en Galicia, seis veces 

mais que en España. Considera tamén que os poderes públicos deben favorecer a 

creación de empregos de calidade no ámbito dos coidados, e reducir a 

prevalencia do emprego informal no mesmo, efectuado na inmensa maioría por 

mulleres. 

 

Para aumentar o grao de inserción laboral das ensinanzas universitarias e da 

formación profesional, o CES propón introducir máis prácticas, ben 

remuneradas, de maneira que se fomente a incorporación ao mercado laboral e se 

poña freo a saída de poboación xove. 

 

Ante a situación mencionada anteriormente, O Grupo Mixto presenta a 

seguinte Pregunta ao Goberno para a sua resposta na Comisión 3ª: 

 

1.- Que opinión e conclusións saca o Goberno da Xunta de Galicia do Informe do 

CES sobre a economía de Galicia? 

 

2.- Que actuacións pensa desenvolver e como as vai reflectir nos orzamentos para 

o 2020 a Xunta de Galicia para tentar darlle a volta a estes datos tan negativos? 

 

Santiago de Compostela, 11 de outubro de 2019. 

 

Asdo.: Francisco Casal Vidal 

Davide Rodríguez Estévez 

Luís Villares Naveira 

Paula Vázquez Verao 

Deputados e deputada do G.P. Mixto. 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Francisco Casal Vidal na data 11/10/2019 10:15:44 

 
David Rodríguez Estévez na data 11/10/2019 10:16:10 

 
Luis Villares Naveira na data 11/10/2019 10:16:32 

 
Paula Vázquez Verao na data 11/10/2019 10:16:42 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez, deputada pertencente ao Grupo Parlamentar Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1.ª, sobre o 

Plan Retorna 2020. 

 

Antes do inicio da crise, Galicia era un destino interesante para as persoas que 

buscaban un futuro, pero dende 2008 a tendencia invértese e perdemos 234.740 

persoas que se viron obrigadas a marchar para buscar un futuro noutros lugares. 

Delas, 103.092 foron mozos e mozas de entre 16 e 34 anos. 234.740 historias de 

emigración, de separación de amizades, de familias distanciadas a miles de 

quilómetros, de apertas substituídas por chamadas por skype. Deste xeito, dende 

2010, Galicia rexistrou unha perda de poboación continuada. Nestes cinco anos a 

nosa poboación caeu nun 2,24%, o que implica que, de manterse a tendencia, nos 

próximos 5 anos acumularemos unha perda de case un 5% da poboación. 

É dicir, que de non tomar medidas a caída poboacional non vai facer máis que 

acelerarse deixando tras de si un país cada vez máis avellentado e máis pequeno. 

Situación ante a que parece que o Goberno galego non actúa máis alá de escasas 

medidas de fomento do emprendemento das persoas retornadas e as chamadas 

bolsas de excelencia. Medidas deslavazadas e cunhas cifras de cobertura moi 

pequenas. Ás que deberiamos engadir o plan da emigración 2017-2020, do cal 

soamente podemos coñecer un esquema na páxina web de emigración da Xunta. 

Porén, o pasado 12 de abril o presidente da Xunta anunciou a aprobación do Plan 

retorna 2020 sen aclarar que novidades relevantes incluía. Con ese obxectivo 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

temos rexistrado preguntas parlamentarias que máis de ano e medio despois non 

recibiron resposta. 

Ante esta situación o Grupo Parlamentar Grupo Común da Esquerda presenta as 

seguintes preguntas: 

- Ten feito o Goberno galego un balance dos resultados das medidas a prol 

do retorno que se viñan aplicando ata o de agora? 

- Cales son as novas medidas de fomento do retorno que inclúe o Plan 

Retorna 2020? 

- Cales son os resultados obtidos referente ao número de retornados dende a 

aplicación do plan? 

- Que tipo de axudas están dando un mellor resultado? 

- Como son os datos en comparación cos de anos anteriores? 

- Cales son os motivos que xustifican que aínda non estea publicado o plan 

estratéxico da emigración 2017-2020? 

 

Santiago de Compostela, 11 de outubro de 2019. 

 

 

   Asdo.: Luca Chao Pérez 

   Deputada do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 11/10/2019 11:08:44 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
9b

s9
Q

U
3t

b9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

182708

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
fu

uo
nD

0y
t3

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO9bs9QU3tb9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGfuuonD0yt3


 
 

 
 

Á Mesa do Parlamento 

 

María Teresa Porritt Lueiro e Patricia Vilán Lorenzo, deputadas pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

A esfera xurídica de dereitos dos cidadáns fronte á actuación das administracións 

públicas atópase protexida a través dunha serie de instrumentos tanto de carácter 

reactivo, sistema de recursos administrativos ou o control realizado por xuíces e 

tribunais, como preventivo, a través do procedemento administrativo, expresión 

de que a Administración Pública actúa con sometemento pleno á lei e ao dereito.  

 

A Lei 39/2015 do procedemento administrativo común establece unha regulación 

completa e sistemática das relacións entre as administracións e os administrados. 

 

A Constitución no seu título IV, artigo 103 establece os principios que deben 

rexer a actuación das administracións públicas: principios de eficacia, seguridade 

xurídica e legalidade, ao impoñer o sometemento pleno da actividade 

administrativa á lei e ao dereito .  

 

Estes principios materialízanse nun procedemento administrativo, entendido 

como o conxunto ordenado de trámites e actuacións formalmente realizadas, 

segundo a canle legalmente prevista, para ditar un acto administrativo ou 

expresar a vontade dunha administración e que debe de garantir o adecuado 

equilibrio entre a eficacia da actuación administrativa e a imprescindible 

salvagarda dos dereitos dos cidadáns que se deben exercer en condicións básicas 

de igualdade en calquera parte do territorio, con independencia da administración 

coa que se relacionen os seus titulares. 

 

De acordo coa CE a citada lei regula os dereitos e garantías mínimas que 

corresponden a todos os cidadáns respecto da actividade administrativa, tanto na 

súa vertente do exercicio da potestade de autotutela, como da potestade 

regulamentaria e iniciativa lexislativa. 

 

É dicir que o cumprimento das formalidades que esixe o procedemento 

administrativo constitúe a garantía do efectivo exercicio dos dereitos da 

cidadanía. 

 

O informe do Valedor do Pobo, polo que respecta ás queixas en materia de 

emprego público conclúe: 
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- Seguen existindo por parte da Administración autonómica carencias 

importantes pola inactividade administrativa e o recurso  excesivo do  silencio 

administrativo. 

 

Resulta alarmante o incumprimento do procedemento administrativo establecido 

pola Lei 39/2025 do procedemento administrativo común por parte da 

Administración autonómica, mentres esta esixe ao administrado o estrito 

cumprimento  das obrigas legalmente impostas. 

 

Administración e administrado non resultan iguais e deberían selo. 

 

A falta de seguimento rigoroso dos trámites administrativos xera desconfianza no 

administrado, vulnerando de maneira efectiva ou non os seus dereitos, xa que as 

garantías formais dos procedementos establécense para defender os intereses 

lexítimos das partes en conflito, na maioría dos casos do administrado fronte á 

Administración pública. 

 

Polo exposto anteriormente as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª) Que consideración fai a Xunta de Galicia do incumprimento do procedemento 

administrativo que plasma o Valedor do Pobo no seu informe? 

 

2ª) Que consideración fai do uso excesivo do silencio administrativo? 

 

3ª) Que medidas pensa adoptar a Xunta de Galicia para acabar con estes 

incumprimentos que, segundo conclúe o Valedor do Pobo, veñen dándose ano 

tras ano? 

 

4ª) Considera que a actuación da Xunta de Galicia responde e respecta os 

principios de eficacia, legalidade e seguridade xurídica? 

 

Parlamento de Galicia, 10 de outubro de 2019 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Teresa Porritt Lueiro na data 11/10/2019 11:27:45 
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Patricia Vilán Lorenzo na data 11/10/2019 11:27:59 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

María Teresa Porritt Lueiro e Patricia Vilán Lorenzo, deputadas pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

A esfera xurídica de dereitos dos cidadáns fronte á actuación das administracións 

públicas atópase protexida a través dunha serie de instrumentos tanto de carácter 

reactivo, sistema de recursos administrativos ou o control realizado por xuíces e 

tribunais, como preventivo, a través do procedemento administrativo, expresión 

de que a Administración Pública actúa con sometemento pleno á lei e ao dereito. 

A Lei 39/2015 do procedemento administrativo común establece unha regulación 

completa e sistemática das relacións entre as administracións e os administrados. 

 

A Constitución no seu título IV, artigo 103 establece os principios que deben 

rexer a actuación das administracións públicas: principios de eficacia, seguridade 

xurídica e legalidade, ao impoñer o sometemento pleno da actividade 

administrativa á lei e ao dereito .  

 

Estes principios materialízanse nun procedemento administrativo, entendido 

como o conxunto ordenado de trámites e actuacións formalmente realizadas, 

segundo a canle legalmente prevista, para ditar un acto administrativo ou 

expresar a vontade dunha administración e que debe de garantir o adecuado 

equilibrio entre a eficacia da actuación administrativa e a imprescindible 

salvagarda dos dereitos dos cidadáns que se deben exercer en condicións básicas 

de igualdade en calquera parte do territorio, con independencia da administración 

coa que se relacionen os seus titulares. 

 

De acordo coa CE a citada lei regula os dereitos e garantías mínimas que 

corresponden a todos os cidadáns respecto da actividade administrativa, tanto na 

súa vertente do exercicio da potestade de autotutela, como da potestade 

regulamentaria e iniciativa lexislativa. 

 

É dicir que o cumprimento das formalidades que esixe o procedemento 

administrativo constitúe a garantía do efectivo exercicio dos dereitos da 

cidadanía. 

 

O informe do Valedor do Pobo, polo que respecta ás queixas en materia de 

funcionamento da Administración pública conclúe entre outras cuestións que: 
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“detéctanse as mesmas deficiencias que nos informes dos anteriores exercicios, 

entre outras, a falta de reposta expresa e en prazo ás reclamacións e recursos 

presentados “. 

Resulta alarmante o incumprimento do procedemento administrativo establecido 

pola Lei 39/2025 do procedemento administrativo común por parte da 

Administración autonómica, mentres esta esixe ao administrado o estrito 

cumprimento  das obrigas legalmente impostas. 

 

 Administración e administrado non resultan iguais e deberían selo. 

 

A falta de seguimento rigoroso dos trámites administrativos xera desconfianza no 

administrado, vulnerando de maneira efectiva ou non os seus dereitos, xa que as 

garantías formais dos procedementos establécense para defender os intereses 

lexítimos das partes en conflito, na maioría dos casos do administrado fronte á 

Administración pública. 

 

Polo exposto anteriormente as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª) Que consideración fai a Xunta de Galicia do incumprimento do procedemento 

administrativo que plasma o Valedor do Pobo no seu informe? 

 

2ª) Que consideración fai do uso excesivo do silencio administrativo? 

 

3ª) Que medidas pensa adoptar a Xunta de Galicia para acabar con estes 

incumprimentos que, segundo conclúe o Valedor do Pobo, veñen dándose ano 

tras ano? 

 

4ª) Considera que a actuación da Xunta de Galicia responde e respecta os 

principios de eficacia, legalidade e seguridade xurídica? 

 

Parlamento de Galicia, 10 de outubro de 2019 

 

 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Teresa Porritt Lueiro na data 11/10/2019 11:28:16 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 11/10/2019 11:28:28 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez, deputada pertencente ao Grupo Común da Esquerda, ao 

abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

PREGUNTA, para a súa resposta oral na Comisión 6.ª, sobre a situación da 

fábrica de Siemens Gamesa nas Somozas. 

 

O anuncio realizado por  Siemens Gamesa -nun escrito remitido á Comisión 

Nacional do Mercado de Valores (CNMV)- de que está a negociar en exclusiva 

unha operación co grupo alemán Senvion, a adquisición de activos do sector 

eólico en Europa, espertou o temor dunha posible deslocalización que podería 

afectar á planta de pas das Somozas. 

 

Por estes motivos o Grupo Parlamentar Grupo Común da Esquerda presenta a 

seguinte Pregunta para a súa resposta en Comisión: 

 

- Que valoración fai o Goberno galego da situación do sector naval e da 

industria auxiliar en Vigo? 

 

 Santiago de Compostela, 11 de outubro de 2019. 

 

 

  Asdo.: Luca Chao Pérez 

   Deputada do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

 

Luca Chao Pérez na data 11/10/2019 12:28:28 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Francisco Casal Vidal, Davide Rodríguez Estévez, Luís Villares Naveira e Paula 

Vázquez Verao, deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario Mixto, ao 

abeiro do artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 6ª,  relativa á crise de Alcoa en San Cibrao. 

 

A situación da planta de Alcoa en San Cibrao é moi preocupante. Segundo a empresa pode 

ser a primeira vez que o complexo integrado Alúmina-Aluminio dea perdas nun ano. E non 

só é polo problema enerxético, hai moitos mais motivos que hai que ter en conta de cara ao 

futuro. 

 

E para rematar a visita da Ministra de Industria a factoría trouxo máis incertezas que 

solucións: 

- Puxo en cuestión que se poda sacar a poxa de interrumpibilidade de decembro. 

- Dixo que o Estatuto faría baixar o Mwh a un entorno de entre 40 e 45 € pero non dixo 

como. 

- Afirmou que se poderían incrementar os 150 M€ das compensacións polos custos de CO2 

que figuran nos orzamentos prorrogados de 2018 a 176 M€, esperemos que se executen 

de inmediato como prometeron. 

 

A solución aos prezos da enerxía tería que vir por quitar a produción nuclear e hidráulica do 

Pool de poxas diarias para que poda ser comercializada mediante PPA´S por exemplo con 

ALCOA a prezo taxado. Este tipo de tarifas xa está contrastada pola UE como sucede coa a 

tarifa industrial francesa ARENH. Esa é a solución, pero claro iso tocaría os beneficios 

ilexítimos das eléctricas e nesta situación a defensa dos traballadores de Alcoa e da Mariña 

debilítase nas filas do Partido Popular, e tamén polo que parece nas do PSOE, sempre hai 

prioridades! 
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Ante todo isto a empresa decidiu reducir a produción de aluminio en xullo. Resultado 16 

cubas paradas que agora xa son 32. De momento non afectou ao persoal fixo, pero si ao 

persoal eventual de substitucións de verano. 

 

Se a compañía segue  a parar cubas si afectaría ao emprego fixo. 

 

Se chegaran a parar series enteiras o problema sería moito máis grave para rearrancar, 

ademais de non cumprir a interrumpibilidade. Implicaría moitos despidos e a volta atrás 

sería moi complicada.  

 

Efectivamente, como se ven reclamando, ten que haber un goberno no Estado que tome 

decisións, e se non fora así os traballadores témense que a empresa tome decisións na liña 

do desmantelamento. 

 

Pero tamén ten que haber outro Goberno, neste caso o da Xunta de Galicia, que tería que 

estar traballando tamén no futuro de Alcoa e en cuestións que son da súa competencia. Pero 

diso a Xunta de Galicia non fala, parece que xa renunciaron fai tempo a gobernar Galicia. 

 

A rendibilidade dunha empresa non ven só por unha baixada de custos, asuntos que se están 

reclamando ata o de agora, tamén veñen da optimización dos procesos e dos produtos para 

conseguir máis ingresos. E un dos asuntos nos que terían que traballar a Xunta de Galicia 

ante Alcoa é na reclamación de que a cambio do seu apoio e tamén da de todo este 

Parlamento na consecución dun Estatuto satisfactorio, fixeran inversións para a 

optimización dos seus procesos, os seus custos e a súa pegada medioambiental como por 

exemplo coa acometida de gas a planta de aluminio para quentar os fornos de fundición que 

nestes momentos aliméntanse de fuel. A Xunta de Galicia fixo inversións para levar o gas 

ata a porta de Alcoa e a empresa non fixo a súa parte na factoría de aluminio. 

 

Tamén esixir  inversións para mellorar os produtos e así poder vender os de maior valor 

engadido, cousa que non está a suceder nestes momentos. Téñense que producir aluminios 

de calidade para a industria aeronáutica, para o automóbil, etc. O prezo da enerxía por 
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suposto e decisivo, pero a optimización produtiva o é no mesmo nivel de importancia. Isto é 

o que garantiría de verdade o futuro de Alcoa. 

 

Resumindo é imprescindible reclamar ao goberno do Estado o que ten que facer, pero a 

Xunta de Galicia tamén ten que facer o seu traballo. Non debe renunciar a gobernar. 

 

Ante a situación mencionada o Grupo Parlamentario Mixto presenta a seguinte Pregunta ao 

Goberno, para a súa resposta oral na Comisión 6ª: 

 

1.- Considera a Xunta de Galicia que o Estatuto das Industrias Electrointensivas debería 

recoller a necesidade de quitar a produción nuclear e hidráulica do Pool de poxas diarias 

para que poda ser comercializada mediante PPA´S a prezo taxado? 

 

2.- Ten información a Xunta de Galicia das posibles trabas para garantir que a poxa de 

interrumpibilidade do mes de decembro de 2019 se poda realizar no prazo previsto? 

 

3.- Ten previsto a Xunta de Galicia instar á empresa ALCOA a desenvolver a acometida de 

gas a planta de aluminio para quentar os fornos de fundición que nestes momentos 

aliméntanse de fuel? 

 

4.- Ten previsto a Xunta de Galicia instar a empresa ALCOA a realizar inversións para 

mellorar os procesos e os produtos para producir aluminios de calidade para a industria 

aeronáutica, para o automóbil etc. e así poder vender os de maior valor engadido, cousa que 

non está a suceder nestes momentos? 

 

5.- Ten previsto a Xunta de Galicia exixir a Alcoa que na próxima poxa de 

interrumpibilidade solicite bloques polo total de 385 Mw que necesita a factoría para 

funcionar a plena capacidade? 

 

6.- Ten previsto a Xunta de Galicia o comezo dos traballos técnicos e medioambientais, en 

colaboración coa empresa, para desenvolver unha nova balsa de barros para a factoría de 

Alúmina? 
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Santiago de Compostela, 11 de outubro de 2019. 

 

Asdo.: Francisco Casal Vidal 

Luís Villares Naveira 

Davide Rodríguez Estévez 

Paula Vázquez Verao 

Deputados e deputada do G.P. Mixto. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Francisco Casal Vidal na data 11/10/2019 12:39:16 

 

David Rodríguez Estévez na data 11/10/2019 12:39:28 

 

Luis Villares Naveira na data 11/10/2019 12:39:36 

 

Paula Vázquez Verao na data 11/10/2019 12:39:47 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
8p

C
vn

90
pX

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

182719

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
fu

uo
nD

0y
t3

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO8pCvn90pX6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGfuuonD0yt3


 

   
Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Eva Solla Fernández, deputada do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5.ª 

 

 

O desemprego é o principal problema para as galegas e galegos, seguido da 

precariedade laboral, polo que son os problemas de índole económico os que 

máis preocupan na nosa sociedade.  

Esta última década de Goberno, ten un balance totalmente negativo en materia de 

emprego, dando como resultado unha perda de 54.000 postos de traballo en dez 

anos, unha cifra que resulta aínda máis alarmante si temos en conta a caída do 

40% do emprego xuvenil, xa que mostra a falta de oportunidades para a xente 

moza.  

Existen actualmente 156.984 persoas desempregadas en Galicia, das que a 

maioría ademais son persoas paradas de larga duración, unha situación que 

incrementa a dificultade de volver a traballar e que pon de manifesto unha 

política insuficiente en materia de atención ás persoas desempregadas.  

Resulta totalmente imprescindible tomarse en serio a capacidade de actuación 

nas políticas activas de emprego, que deben deixar de estar centradas en bonos 

formativos “ad hoc” que rompen coa universalidade da formación e resultan 

dificilmente controlables en canto a eficacia para cumprir realmente co marco 

competencial desta materia.  

Ademais, ante esta situación, mudar a política económica  e apostar por políticas 

expansivas de gasto e incremento real do salario, que axuden a fortalecer a 

demanda interna mellorando as condicións materiais de vida da maioría social, 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

ten que ser a senda a seguir pola política económica. Neste sentido, tampouco 

debemos esquecer a necesidade de apostar por un emprego de calidade que 

permita combater a actual precariedade laboral. 

  

Por todo o anterior o Grupo Parlamentario Común da Esquerda PREGUNTA: 

 

- Considera a Xunta de Galicia que está a realizar unha boa política en ma-

teria de emprego pese o balance negativo destes dez anos? 

- Teñen pensado levar a cabo algún plan de choque urxente en materia de 

desemprego que poña especial atención no emprego da xente moza? 

- Considera o Goberno que está a desenvolver toda a súa capacidade com-

petencial en materia de políticas activas de emprego? 

- Que plan ten o Goberno para reverter a situación de perda de emprego no 

sector industrial? 

- Cales son as actuacións que ten realizado nestes últimos anos a Xunta de 

Galicia en coordinación con outras Administracións en materia de políti-

cas activas de emprego? 

 

 

Santiago de Compostela, 11 de outubro de 2019. 

 

 

  Asdo.: Eva Solla Fernández 

   Deputada do G.P. Grupo Común da Esquerda. 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Eva Solla Fernández na data 11/10/2019 13:02:14 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Isabel Novo Fariña, Paula Prado del Río, Alberto Pazos Couñago, Jacobo Moreira 
Ferro, Beatriz Mato Otero, José Manuel Rey Varela, Mª Julia Rodríguez Barreira, 
Raquel Arias Rodríguez, Guadalupe Murillo Solís e Sandra Vázquez Domínguez, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional,  
Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 
A Administración Autonómica segue reforzando todos os mecanismos que permitan 
respostas eficientes fronte ás posibles emerxencias. Durante estes últimos anos, 
aumentáronse esforzos co obxectivo de mellorar a prestación e seguir adaptando a 
seguridade ós novos tempos. 
 
A Axencia Galega de Emerxencias multiplícase para solucionar os problemas que 
poden xurdir en calquera punto da nosa xeografía. Dispositivos humanos e físicos, 
prevención, tecnoloxía, información nas redes e, por suposto, formación. 
 
A Academia Galega de Seguridade, situada na Estrada é un organismo autónomo, en 
continuo crecemento, de carácter administrativo xurde coa finalidade de desenrolar 
actividades formativas dirixidas á formación profesional en distintos ámbitos: policías, 
bombeiros, protección civil, ... 
 
Dende a súa creación en 1992 multiplicou o gasto en formación e actividades dado que 
a formación é  un dos piares fundamentais, pois permite mellorar habilidades para 
intervir nos distintos graos e de acordo coas necesidades na atención a accidentes e 
emerxencias. 
 
O Partido Popular de Galicia foi o impulsor do creación desta Academia e defendeu 
sempre a súa potenciación. No programa electoral co que obtivo a confianza maioritaria 
da sociedade galega en 2016, o Partido Popular de Galicia fixo determinados 
compromisos arredor da Academia. 
 
Un deles foi o de reforzar a colaboración na formación dos efectivos da Policía 
Nacional e da Garda Civil que exercen as súas labores na nosa Comunidade 
Autónoma, compromiso cumprido sobre o que xa se informou a esta cámara en xullo 
de 2017, a pregunta deste Grupo. 
 
Tamén en maio de 2018 recibimos resposta a unha pregunta deste grupo sobre o novo  
proceso de centralización da convocatoria de oposicións a través da Academia Galega 
de Seguridade Pública. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
fB

p6
O

rw
R

n4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

182723

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
fu

uo
nD

0y
t3

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROfBp6OrwRn4
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGfuuonD0yt3


 

 

 
Porén, o noso programa recollía aínda máis compromisos arredor da Academia: seguir 
fortalecendo o seu papel no que atinxe ao enriquecemento do capital humano dos 
servizos de emerxencias e protección civil; elaboración de programas formativos para 
Grupos de Emerxencias Supramunicipais e corpos de bombeiros ou ampliación da 
oferta formativa a colectivos como o persoal de xustiza e institucións penitenciarias. 
 
Neste último ano da lexislatura, o Grupo Parlamentario Popular considera necesario 
facer un balance do cumprimento por parte da Xunta de Galicia destes compromisos. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
 
Cal é o balance que fai a Xunta de Galicia sobre a formación que se está 
desenvolvendo na Academia Galega de Seguridade (AGASP)? 

 
 

Santiago de Compostela, 11 de outubro de 2019 
 
 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Isabel Novo Fariña na data 11/10/2019 13:21:31 

 
Paula Prado Del Río na data 11/10/2019 13:22:37 

 
Alberto Pazos Couñago na data 11/10/2019 13:22:56 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 11/10/2019 13:23:09 

 
Beatriz Mato Otero na data 11/10/2019 13:23:49 

 
José Manuel Rey Varela na data 11/10/2019 13:24:10 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 11/10/2019 13:24:26 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 11/10/2019 13:24:39 

 
María Guadalupe Murillo Solís na data 11/10/2019 13:24:53 
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Sandra Vázquez Dominguez na data 11/10/2019 13:25:09 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Isabel Novo Fariña, Alberto Pazos Couñago, Paula Prado del Río, Jacobo Moreira 
Ferro, Beatriz Mato Otero, José Manuel Rey Varela, Mª Julia Rodríguez Barreira, 
Raquel Arias Rodríguez, Guadalupe Murillo Solís e Sandra Vázquez Domínguez, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional,  
Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 
Conscientes da importancia que o servicio de protección civil ten na Comunidade 
Autónoma, o Partido Popular de Galicia recolleu no seu programa electoral para o ano 
2016 o seguinte compromiso: “Incentivaremos e dinamizaremos a participación da 
sociedade en tarefas de protección civil a través de campañas de promoción do 
voluntariado, de captación de novos membros e promovendo o recoñecemento social e 
institucional da labor deste persoal voluntario, continuando a formación e axudas para o 
funcionamento das Agrupacións de Voluntarios de Protección civil”. 
 
Os avances en materia de axudas ás AVPC son innegables. Só neste verán a Xunta 
dotou a 66 agrupacións galegas de 16 vehículos todo terreo tipo pick-up, 21 remolques 
para a atención ás emerxencias e 29 tendas de campaña de emerxencias. Un 
investimento superior ao millón de euros que non é puntual senón que vén a 
complementar o amplo proceso de equipamento das AVPC levado a cabo pola Xunta 
nos últimos anos. 
 
Na formación, a mellora tamén é patente. 2018 foi o ano de maior actividade da 
Academia Galega de Seguridade Pública na súa historia en número de actividades, 
entre as que as de formación a persoal voluntario de protección civil teñen un papel 
fundamental. 
 
Cumprido o comprometido en materia de axudas e formación, o Grupo Popular 
considerou necesario impulsar actuacións relativas á promoción e o recoñecemento 
social do voluntariado de protección civil. 
 
 
 
En xaneiro deste mesmo ano, sometemos á votación unha iniciativa que 
lamentablemente non contou co apoio de todos os grupos da oposición e que tiña o 
seguinte contido: “O Parlamento de Galicia insta á Xunta de Galicia a dinamizar a 
participación da sociedade en tarefas de protección civil a través de campañas de 
promoción do voluntariado, de captación de novos membros e da promoción do 
recoñecemento social e institucional do labor deste persoal voluntario." 
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Transcorridos xa varios meses desde a aprobación daquel acordo, o Grupo Popular 
considera de interese coñecer os avances realizados nese aspecto que restaba por 
desenvolver do programa do noso partido en materia de protección civil. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
 
Que avances ten efectuado a Xunta de Galicia nos últimos meses en relación á 
promoción e o recoñecemento social do voluntariado de protección civil? 

 
 

Santiago de Compostela, 11 de outubro de 2019 
 
 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Isabel Novo Fariña na data 11/10/2019 13:26:24 

 
Alberto Pazos Couñago na data 11/10/2019 13:26:37 

 
Paula Prado Del Río na data 11/10/2019 13:26:51 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 11/10/2019 13:27:13 

 
Beatriz Mato Otero na data 11/10/2019 13:27:24 

 
José Manuel Rey Varela na data 11/10/2019 13:27:36 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 11/10/2019 13:27:48 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 11/10/2019 13:28:00 

 
María Guadalupe Murillo Solís na data 11/10/2019 13:28:14 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 11/10/2019 13:28:31 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Paula Prado del Río, Isabel Novo Fariña, Alberto Pazos Couñago, Jacobo Moreira 
Ferro, Beatriz Mato Otero, José Manuel Rey Varela, Mª Julia Rodríguez Barreira, 
Raquel Arias Rodríguez, Guadalupe Murillo Solís e Sandra Vázquez Domínguez, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional,  
Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 
A pasada lexislatura, este Parlamento aprobaba a Lei de garantía da calidade dos 
servizos públicos e da boa administración. Como todas as leis que supuxeron unha 
reforma da administración (LOFAXGA, Lei de racionalización do sector público, Lei de 
administración dixital...), esta iniciativa lexislativa contou co voto negativo de todos os 
grupos da oposición. 
 
O texto estaba destinado a mellorar a satisfacción e a percepción da cidadanía no seu 
contacto co sector público a través da formalización de trámites ou de recepción de 
servizos públicos. Deste xeito, melloraba os mecanismos de atención cidadá e 
modelaba un sistema de control de calidade, de avaliación de resultados e de mellora 
continua nos servizos públicos. 
 
O Partido Popular de Galicia comprometeuse co desenvolvemento desta importante lei 
no programa electoral co que se presentou ás eleccións autonómicas de 2016 e que foi 
referendado polas urnas. Nel dicíase: “Seguiremos traballando pola mellora da calidade 
do servizo prestado poñendo en marcha reformas en aras de cumprir os mandatos 
legais derivados da Lei de garantía da calidade dos servizos públicos, que 
comprometen Plans plurianuais de mellora da calidade derivados das necesidades 
detectadas a través dos sistemas de inspección, análise das queixas recibidas ou 
avaliación das demandas cidadás a través de estudos sobre o grao de satisfacción”. 
 
 
 
 
Na primeira parte desta lexislatura, a Xunta desenvolveu a primeira parte da Lei a 
través da tramitación, aprobación e implementación do Decreto polo que se regula a 
atención á cidadanía no sector público autonómico de Galicia, con novidades tan 
importantes como outorgar o carácter de trámite administrativo a suxestión e queixas 
formuladas por persoas con discapacidade visual a través do teléfono de atención da 
Xunta ou como blindar normativamente a existencia dun servizo de videointerpretación 
para persoas con discapacidade auditiva no servizo de atención e orientación, tanto na 
modalidade presencial como na telefónica ou electrónica. 
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Cómpre agora, por tanto, desenvolver a segunda parte da lei: a relativa a integrar o 
procedemento de avaliación con participación cidadá como parte imprescindible do 
ciclo das políticas públicas. É dicir: a garantir que os servizos públicos sexan avaliados 
e mellorados segundo as preferencias cidadás. 
 
Nese sentido, a Xunta de Galicia fixo público no seu Portal de Transparencia e 
Goberno Aberto un texto de proxecto de decreto polo que se regulan os instrumentos 
para a avaliación e a mellora da calidade no sector público autonómico de Galicia. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta  en 
Comisión: 
 
Que mudanzas suporá para os servizos públicos autonómicos a posta en marcha dos 
sistemas de avaliación e mellora previstos na normativa sobre calidade que está a 
tramitar a Xunta de Galicia? 
 
 

Santiago de Compostela, 11 de outubro de 2019 
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María Guadalupe Murillo Solís na data 11/10/2019 13:32:13 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 11/10/2019 13:32:32 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Paula Prado del Río, Isabel Novo Fariña, Alberto Pazos Couñago, Jacobo Moreira 
Ferro, Beatriz Mato Otero, José Manuel Rey Varela, Mª Julia Rodríguez Barreira, 
Raquel Arias Rodríguez, Sandra Vázquez Domínguez e Guadalupe Murillo Solís, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional,  
Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 
A implantación do Expediente Xudicial Electrónico só pode materializarse si se conta 
coas infraestruturas adecuadas para dar cabida aos compoñentes tecnolóxicos 
involucrados no novo modelo.  
 
O Plan Senda 2014 da Xunta de Galicia abriu o camiño cara a este novo modelo, e o 
Plan Senda 2020 consolidou este obxectivo a través da posta en marcha dun conxunto 
de iniciativas, entre as cales configurou a videoconferencia como un servizo básico na 
Administración de Xustiza.  
 
O emprego da videoconferencia é unha ferramenta máis demandada hoxe en día polo 
servizo público da Xustiza dada as súas múltiples vantaxes, como medio para mellorar 
as comunicación e eliminar a totalidade de desprazamentos innecesarios dos distintos 
axentes que participan nun procedemento xudicial, polo que debe ser unha actuación 
estratéxica da Xunta de Galicia o potenciar este servizo coa ampliación da rede de 
videoconferencias, pois tamén é un elemento importante de cara ao expediente xudicial 
electrónico. 
 
Dende o ano 2017 a totalidade de sedes xudiciais de Galicia dispoñen de sistemas de 
videoconferencia, que permiten a participación remota nunha vista ou declaración na 
Administración de Xustiza en Galicia, permitindo o emprego deste tipo de solucións 
eficientar en tempo e custo a súa función. 
 
Non obstante, dado o alto grado de uso de este equipamento e a mellora no servizo a 
cidadanía e na axilidade da tramitación dos procedementos xudiciais que supoñen, 
cómpre levar a cabo actuacións que garantan unha inversión continuada para a 
dotación de máis sistemas de videoconferencia nos partidos xudiciais con maior 
demanda ou con novos espazos a acondicionar. 
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Por todo isto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas:  
 
1.- Cantos equipos conforman a rede de videoconferencia da Administración de 

Xustiza en Galicia? 
 
2.- Que actuacións de futuro están contempladas con relación á rede de 

videoconferencias? 
 
 
Santiago de Compostela, 11 de outubro de 2019 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Prado Del Río na data 11/10/2019 13:33:31 

 
María Isabel Novo Fariña na data 11/10/2019 13:33:55 

 
Alberto Pazos Couñago na data 11/10/2019 13:34:06 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 11/10/2019 13:34:18 

 
Beatriz Mato Otero na data 11/10/2019 13:34:29 

 
José Manuel Rey Varela na data 11/10/2019 13:34:42 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 11/10/2019 13:34:55 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 11/10/2019 13:35:07 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 11/10/2019 13:35:22 

 
María Guadalupe Murillo Solís na data 11/10/2019 13:35:40 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Paula Prado del Río, Isabel Novo Fariña, Alberto Pazos Couñago, Jacobo Moreira 
Ferro, Beatriz Mato Otero, José Manuel Rey Varela, Mª Julia Rodríguez Barreira, 
Raquel Arias Rodríguez, Sandra Vázquez Domínguez e Guadalupe Murillo Solís, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional,  
Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 
A Lei 18/2011, do 5 de xullo, reguladora do uso das tecnoloxías da información e a 
comunicación (TICs) na Administración de xustiza, preveu unha canle ou ferramenta 
para as comunicacións dos cidadáns cando non é preciso que interactuen coa 
administración de xustiza a través dos profesionais do Dereito (avogados, procuradores 
e graduados sociais). 

 
Esta ferramenta é a sede xudicial electrónica que se define polo artigo 9 da lei 
18/2011, como “enderezo electrónico dispoñible para os cidadáns a través de redes de 
telecomunicacións cuxa titularidade, xestión e administración corresponden a cada 
unha das administracións competentes en materia de xustiza”, polo que Galicia é unha 

desas administración en virtude da asunción das transferencias que en materia de 
xustiza. 

 
En virtude a ditas competencias e pola Orde do 22 de setembro de 2016 pola que se 
crea e se regula a sede xudicial electrónica de Galicia púxose en  funcionamento a 
nosa sede xudicial electrónica, converténdose así na primeira Comunidade Autónoma 
con competencias transferidas en contar cunha sede electrónica xudicial, facilitando o 
acceso as mesmas e a relación entre a Administración de xustiza, a cidadanía e os 
profesionais, en condicións de seguridade.  
 
 
 
A presentación electrónica de escritos, a consulta do estado dos expedientes, ou a 
obtención de información sobre procedementos e formularios, son algúns dos servizos 
que a implantación da sede electrónica xudicial proporciona á cidadanía e aos 
profesionais e operadores xudiciais. 
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Por todo isto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión:  
 
Que resultados ten dado ata o de agora a posta en marcha da sede xudicial electrónica 
como canle de comunicación electrónica segura da Administración de Xustiza coa 
cidadanía e os profesionais? 
 
 
Santiago de Compostela, 11 de outubro de 2019 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Prado Del Río na data 11/10/2019 13:38:23 

 
María Isabel Novo Fariña na data 11/10/2019 13:38:45 

 
Alberto Pazos Couñago na data 11/10/2019 13:38:56 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 11/10/2019 13:39:09 

 
Beatriz Mato Otero na data 11/10/2019 13:39:20 

 
José Manuel Rey Varela na data 11/10/2019 13:39:38 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 11/10/2019 13:39:52 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 11/10/2019 13:40:04 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 11/10/2019 13:40:17 

 
María Guadalupe Murillo Solís na data 11/10/2019 13:40:33 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Alberto Pazos Couñago, Paula Prado del Río, Isabel Novo Fariña, Jacobo Moreira 
Ferro, Beatriz Mato Otero, José Manuel Rey Varela, Mª Julia Rodríguez Barreira, 
Raquel Arias Rodríguez, Guadalupe Murillo Solís e Sandra Vázquez Domínguez, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional,  
Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 
Hai xa case dous anos, o Parlamento de Galicia aprobaba a Lei 10/2017, do 27 de 
decembro, de espectáculos públicos e actividades recreativas de Galicia, o primeiro 
texto legal da nosa Comunidade neste eido. 
 
Unha lei que non só non quedou en papel mollado como adoita a dicir a oposición da 
lexislación aprobada neste Parlamento, senón Xunta de Galicia foi extraordinariamente 
rápida en cumprir cos primeiros mandatos da dita norma: 
 

- Coa elaboración dun modelo de declaración responsable para autorizacións de 
verbenas e festas populares que facilitaba ás comisións de festas ou 
asociacións de veciños o cumprimento da disposición Adicional 4ª da lei. 
 

- Coa tramitación e aprobación do Decreto 82/2018, do 2 de agosto, polo que se 
regula a Comisión de Espectáculos Públicos e Actividades Recreativas de 
Galicia e co posterior proceso de elección de membros, que permitiu ter 
constituída a finais dese mesmo ano á Comisión encargada de analizar os 
seguintes desenvolvementos lexislativos. 
 

- Cos traballos desa Comisión no seu primeiro cometido: elaborar un Proxecto de 
decreto polo que se aproba o Catálogo de espectáculos públicos, actividades 
recreativas e establecementos abertos ao público da Comunidade Autónoma de 
Galicia, texto que se fixo público en febreiro de 2019 no Portal de Transparencia 
e Goberno Aberto de Galicia para sometelo a un amplo proceso de participación 
pública e que foi aprobado definitivamente polo Consello da Xunta en setembro 
deste ano. 

 
 
Ademais, a Xunta ten aberto desde xullo de 2019 un proceso de consulta pública previa 
destinado a recoller suxestións para proceder a elaborar un Regulamento de 
desenvolvemento da Lei que aclare todos aqueles estremos que os axentes afectados 
crean necesario precisar e en setembro de 2019 someteu a exposición pública o 
proxecto de orde pola que se determina o horario xeral de apertura e peche dos 
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establecementos abertos ao público e de inicio e finalización dos espectáculos públicos 
e das actividades recreativas na Comunidade Autónoma de Galicia. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta  en 
Comisión: 
 
Que novidades ou melloras achegarán os desenvolvementos pendentes da Lei 
10/2017, do 27 de decembro, de espectáculos públicos e actividades recreativas de 
Galicia? 
 
 

Santiago de Compostela, 11 de outubro de 2019 
 
 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Alberto Pazos Couñago na data 11/10/2019 13:41:43 

 
Paula Prado Del Río na data 11/10/2019 13:41:57 

 
María Isabel Novo Fariña na data 11/10/2019 13:42:15 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 11/10/2019 13:42:25 

 
Beatriz Mato Otero na data 11/10/2019 13:42:35 

 
José Manuel Rey Varela na data 11/10/2019 13:42:47 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 11/10/2019 13:43:01 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 11/10/2019 13:43:11 

 
María Guadalupe Murillo Solís na data 11/10/2019 13:43:27 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 11/10/2019 13:43:44 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Alberto Pazos Couñago, Sandra Vázquez Domínguez Isabel Novo Fariña, Paula 
Prado del Río, Jacobo Moreira Ferro, Beatriz Mato Otero, José Manuel Rey Varela, 
Mª Julia Rodríguez Barreira, Raquel Arias Rodríguez e Guadalupe Murillo Solís, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional,  
Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 
En maio deste mesmo ano se celebraron eleccións municipais. No concello de O 
Porriño os veciños elixiron maioritariamente depositar a súa confianza no candidato do 
Partido Popular que obtivo 8 representantes, dobrando en concelleiros ao PSdeG, 
segunda forza en representación. 
 
A pesares desta abrumadora diferenza, a candidata socialista foi elixida alcaldesa na 
sesión constitutiva grazas a un vergoñento acordo de 4 forzas políticas (PSdeG, UDDL, 
BNG e EU-SON). 
 
E non dubidamos na elección do calificativo, toda vez que froito dese pacto, 
constituiuse un goberno bipartito formado por PSdeG e UDDL, apenas uns meses 
despois de que a mesma Alcaldesa socialista cesara aos mesmos concelleiros de 
UDDL pola súa “deslealdade e ninguneo non só cos demais membros do goberno 
senón co pobo de Porriño” 
 
Evidentemente, este cese supuxo a inmediata ruptura das relacións entre ambas forzas 
políticas, e loxicamente, para alcanzar o acordo de goberno, resultaba preciso sanar as 
feridas producidas por ese desencontro político. 
 
A este efecto, o PSdeG non dubidou en utilizar as institucións públicas de forma 
partidista, e con carácter previo á sinatura do acordo, a Presidenta socialista da 
Deputación de Pontevedra nomea como persoal de confianza ao voceiro de UDDL 
calificado pola Alcaldesa socialista de O Porriño como “ineficaz e desleal”. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
 
Que ten que dicir o Goberno galego ante o nomeamento do actual voceiro de UDDL en 
o Porriño para un posto de confianza no departamento de turismo da Deputación de 
Pontevedra despois de ser calificado como “ineficaz e desleal” polos membros do 
PSdeG de O Porriño, e previo apoio ao nomeamento da alcaldesa socialista de esa 
localidade? 
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Santiago de Compostela, 11 de outubro de 2019 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Alberto Pazos Couñago na data 11/10/2019 13:44:40 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 11/10/2019 13:44:56 

 
María Isabel Novo Fariña na data 11/10/2019 13:45:09 

 
Paula Prado Del Río na data 11/10/2019 13:45:19 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 11/10/2019 13:45:53 

 
Beatriz Mato Otero na data 11/10/2019 13:46:04 

 
José Manuel Rey Varela na data 11/10/2019 13:46:42 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 11/10/2019 13:47:00 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 11/10/2019 13:47:14 

 
María Guadalupe Murillo Solís na data 11/10/2019 13:47:30 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Sandra Vázquez Domínguez, Alberto Pazos Couñago, Isabel Novo Fariña, Paula 
Prado del Río, Jacobo Moreira Ferro, Beatriz Mato Otero, José Manuel Rey Varela, 
Mª Julia Rodríguez Barreira, Raquel Arias Rodríguez e Guadalupe Murillo Solís, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional,  
Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 
A Xunta de Galicia está inmersa plenamente nun proceso de transformación dixital para 
consolidar unha administración integramente dixital, máis accesible e proactiva nas 
súas relación coa cidadanía. Neste proceso, a nova Lei de administración dixital, veu a 
consolidar a  Sede electrónica da Xunta de Galicia, como o punto de acceso único, 
sinxelo e accesible para a realización das xestións públicas, sen condicionantes 
horarios nin de espazo, coa máxima seguridade e contribuíndo a un uso máis eficiente 
dos recursos.  
 
A través dela, os cidadáns teñen a posibilidade de relacionarse coa Xunta de Galicia e 
xestionar en liña toda a información relativa aos seus trámites administrativos sen ter 
que desprazarse presencialmente  a unha oficina da Xunta e con todas as garantías de 
seguridade evitando presentar aquela documentación que xa consta na carpeta do 
cidadán.   
 
No contexto actual, a utilización dos medios electrónicos está cada vez máis 
xeneralizada entre a poboación, polo que a Sede electrónica ten que evolucionar e 
adaptarse ás novas exixencias e necesidades para facela mais accesible á cidadanía 
sen que as  que as xestións online supoñan unha barreira para ningún cidadán na súa 
relación coa administración galega. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
 
Cales son as actuacións que está a desenvolver o Goberno galego para ampliar as 
funcionalidades da  Sede electrónica da Xunta e os trámites que se poden realizar a 
través dela?  
 
 
Santiago de Compostela, 11 de outubro de 2019 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Sandra Vázquez Dominguez na data 11/10/2019 13:48:57 

 
Alberto Pazos Couñago na data 11/10/2019 13:49:17 

 
María Isabel Novo Fariña na data 11/10/2019 13:49:31 

 
Paula Prado Del Río na data 11/10/2019 13:49:41 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 11/10/2019 13:50:04 

 
Beatriz Mato Otero na data 11/10/2019 13:50:15 

 
José Manuel Rey Varela na data 11/10/2019 13:50:28 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 11/10/2019 13:50:40 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 11/10/2019 13:50:53 

 
María Guadalupe Murillo Solís na data 11/10/2019 13:51:08 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Marián García Míguez, Encarna Amigo Díaz, Aurelio Núñez Centeno, Marta 
Rodríguez Arias, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Soraya Salorio Porral, Miguel 
Tellado Filgueira, Jackeline E. Fernández Macías e Raquel Arias Rodríguez, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, 
Política Social e Emprego. 
 
A Lei Orgánica 1/2015, de 30 de marzo, pola que se modifica a Lei Orgánica  10/1995, 
de 23 de novembro, do Código Penal no Capítulo V “De los delitos relativos a la 
prostitución y a la explotación sexual y corrupción de menores” amosa os avances 
levados a cabo na lexislación penal que castiga este delito. O proxenetismo está 
penado en España pero temos unha lagoa que hai que atallar na atención ás súas 
vítimas e que cómpre resolver elaborando e aprobando unha Lei Integral contra a Trata 
de Seres Humanos que contemple toda forma de explotación contra mulleres e nenas, 
tal e como propuxo o Partido Popular no seu programa electoral para as eleccións 
xerais de 2019. 
 
Precisamente, foi un goberno do Partido Popular o que impulsou o Plan Integral contra 
a Trata de mulleres e nenas con fins de explotación sexual 2015-2018 do Ministerio de 
Sanidade, Servizos Sociais e Igualdade, cun Plan de Acción baseado en sete piares: 
enfoque dos Dereitos Humanos, enfoque de xénero, Primacía do interese superior do 
menor, mellora do coñecemento das situacións de trata con fins de explotación sexual, 
facer ás vítimas protagonistas en todo o proceso, a persecución do delito, o enfoque 
integral, a cooperación e a participación de todos os organismos e actores  públicos e 
privados. Todas elas, medidas moi importantes. 
 
En decembro de 2017 tomouse como unha cuestión de Estado a problemática da 
violencia de xénero amosando a maioría das organizacións políticas unidade, consenso 
e coordinación de cara a un traballo conxunto como é o Pacto de Estado contra a 
violencia de xénero 2018-21, onde aparecen reflectidas diferentes propostas. En 
particular, nas medidas 190 e ata a 199 tense en conta a prostitución coma un área na 
que queda moito por facer.  
 
Na Lei galega de prevención e tratamento integral da violencia de xénero, dentro do 
artigo 3 de formas de violencia de xénero temos recoñecida a trata de mulleres e nenas 
con fins de explotación sexual e calquera outro xeito de violencia recollida nos Tratados 
Internacionais que lesione ou sexa susceptible de lesionar a dignidade, a integridade 
ou a liberdade das mulleres.  
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En Galicia, como recoñeceron a maioría dos comparecentes na Comisión de Estudo de 
Igualdade de Oportunidades entre homes e mulleres, estamos nunha situación 
privilexiada con respecto á lexislación estatal e ao do resto de Europa. Mais todos os 
avances non cobren as necesidades específicas e especializadas que requiren as 
persoas vítimas de trata e explotación sexual.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Comisión:  
 
Cal é a valoración que fai o Goberno galego da súa colaboración coas entidades que 
traballan contra a trata e a explotación sexual? 
 
 
 

Santiago de Compostela, 11 de outubro de 2019 
 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Ángeles Garcia Míguez na data 11/10/2019 13:52:28 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 11/10/2019 13:52:47 

 
Aurelio Alfonso Núñez Centeno na data 11/10/2019 13:53:09 

 
Marta Rodriguez Arias na data 11/10/2019 13:53:27 

 
Marta María Rodríguez-Vispo Rodríguez na data 11/10/2019 13:53:41 

 
María Soraya Salorio Porral na data 11/10/2019 13:54:17 

 
Miguel Ángel Tellado Filgueira na data 11/10/2019 13:54:28 

 
Jackeline Elizabeth Fernández Macías na data 11/10/2019 13:54:52 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 11/10/2019 13:55:02 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Marián García Míguez, Encarna Amigo Díaz, Aurelio Núñez Centeno, Marta 
Rodríguez Arias, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Soraya Salorio Porral, Miguel 
Tellado Filgueira, Jackeline E. Fernández Macías e Raquel Arias Rodríguez, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, 
Política Social e Emprego. 
 
En xuño do pasado ano a Secretaría Xeral de Igualdade e a Consellería de Cultura 
levaron a cabo unha campaña de sensibilización contra a violencia sexual nas festas 
galegas e nos festivais musicais, denominada  “Agresións Off: eu digo non á violencia 
sexual”. O obxectivo é o de evitar abusos e agresións tanto físicas como verbais, 
ademais de amosar como actuar ou onde acudir en caso de que algunha situación 
violenta puidera acontecer. 
 
Un ano despois, son moitos os organismos públicos que colleron esa base e 
sumáronse a esa mesma dinámica, levando a cabo un labor fundamental para 
erradicar calquera tipo de violencia física, psicolóxica ou sexual. Unha iniciativa que 
permite seguir traballando ata chegar a cero vítimas a través de diferentes iniciativas: 
educativas, de xuventude, sociais, sanitarias,... 
 
¡Nós contra a violencia!, ¡O galego Campa!, ¡O verán que queres vivir!, “Agresión off”, 
“Cartas de amor”, A violencia de xénero...¡Dille Non!, “Camiño ao respecto”, “De troula 
con sentido, as festas galegas libres de violencias sexistas” é unha Campaña de éxito 
ante o reto dunha sociedade que non acaba de rematar con este dramático xeito de 
relacionarse. A tolerancia cero debe ser unha liña para conseguir que todas as 
organizacións públicas e privadas, así como toda a sociedade, camiñen na mesma liña.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas:  
 

1. Cal é a valoración da campaña Agresións Off neste segundo ano de 
implementación? 
 

2.  Que tipo de atención solicitaron as persoas usuarias do punto de información? 
 
Santiago de Compostela, 11 de outubro de 2019 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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María Ángeles Garcia Míguez na data 11/10/2019 13:56:30 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 11/10/2019 13:56:49 

 
Aurelio Alfonso Núñez Centeno na data 11/10/2019 13:57:04 

 
Marta Rodriguez Arias na data 11/10/2019 13:57:18 

 
Marta María Rodríguez-Vispo Rodríguez na data 11/10/2019 13:57:34 

 
María Soraya Salorio Porral na data 11/10/2019 13:57:49 

 
Miguel Ángel Tellado Filgueira na data 11/10/2019 13:57:59 

 
Jackeline Elizabeth Fernández Macías na data 11/10/2019 13:58:22 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 11/10/2019 13:58:32 
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A Mesa do Parlamento 

Gonzalo Trénor López, Jaime Castiñeira Broz, Martín Fernández Prado, Jacobo 

Moreira Ferro, Antonio Mouriño Villar, Mª Julia Rodríguez Barreira e Daniel Varela 

Suanzes-Carpegna, deputados e deputada do Grupo Parlamentario Popular de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servicios. 

No recente Debate sobre o Estado da Autonomía celebrado o pasado 25 de setembro, 
o presidente da Xunta avanzaba a intención do Goberno galego de que, tomando como 
referencia o modelo de Sogama para os residuos sólidos urbanos, poder contar en 
Galicia cun organismo que xestione correctamente as infraestruturas hidráulicas. O 
obxectivo do Goberno galego é crear unha entidade que aglutine a capacidade técnica 
e económica necesarias para asistir aos concellos no exercicio das súas competencias 
de abastecemento, saneamento e depuración de augas.  

En consonancia co anuncio realizado polo presidente da Xunta, o Pleno do Parlamento 
de Galicia aprobaba unha resolución, a Resolución número 52, na que se instaba á 
Xunta a avanzar na definición dun sistema de colaboración cos concellos e deputacións 
que facilite a xestión do ciclo integral da auga en condicións de eficiencia e calidade 
ambiental, poñendo especial atención na axeitada explotación das infraestruturas 
hidráulicas.  

Hai tan só uns días, concretamente o pasado xoves día 10 de outubro, coñecemos que 
o Goberno galego xa deu os primeiros pasos para dar cumprimento á resolución 
aprobada neste Parlamento e avanzar na creación deste novo organismo, ao autorizar 
o inicio da tramitación do Anteproxecto de Lei de creación da empresa pública para a 
xestión do ciclo integral da auga en Galicia. Unha sociedade participada 
maioritariamente pola Xunta á cal se poderán adherir voluntariamente os concellos, 
sempre que a deputación provincial correspondente tamén se implique e colabore.  

 

Ante o exposto, e dada a importancia que supón a creación dun novo ente de xestión 
da auga pola repercusión directa nos servizos que se lle prestan á cidadanía e tamén 
polas implicacións que terá sobre a mellora da calidade das augas e, por extensión, na 
pesca, no marisqueo e no turismo, os deputados asinantes, formulan a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral en Comisión:  
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Que traballo ten realizado a Xunta para a avanzar na creación dunha sociedade para a 
xestión do ciclo integral da auga en Galicia, da man dos concellos e das deputacións 
provinciais?   

 

Santiago de Compostela, 11 de outubro de 2019 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Gonzalo Trenor López na data 11/10/2019 13:59:45 

 
Jaime Castiñeira Broz na data 11/10/2019 14:00:00 

 
Martín Fernández Prado na data 11/10/2019 14:00:19 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 11/10/2019 14:00:41 

 
Antonio Mouriño Villar na data 11/10/2019 14:00:52 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 11/10/2019 14:01:10 

 
Daniel Luis Varela Suanzes-Carpegna na data 11/10/2019 14:01:23 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez e María Concepción Burgo López, deputado e 

deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

O día 8 de outubro de 2019 publicouse no Diario Oficial de Galicia a Resolución 

do  26  de  setembro  de  2019,  da  Dirección  Xeral  de  Educación,  Formación 

Profesional e Innovación Educativa, pola que se resolve definitivamente a 

relación de centros docentes autorizados para a implantación do bacharelato de 

excelencia en ciencias e tecnoloxía (STEMbach) para o curso 2019/20. 

 

Esta resolución contempla a inclusión de 16 novos centros o que supón, xunto 

cos 15 xa autorizados no curso 2018/2019, que serán un total de 31 centros os 

que impartan esta modalidade durante o curso actual, é dicir, o 10,5 % do total. 

 

Como se sabe, esta é unha modalidade que pretende, ao amparo do que establece 

o artigo 121 da Lei orgánica 2/2006, do 3 de maio, de Educación, promover a 

especialización curricular dos institutos de educación secundaria. 

 

Con respecto ao curso 2018/2019, os datos ofrecidos polo director xeral de 

Educación, Formación Profesional e Innovación Educativa na comisión 4ª de 

Educación e Cultura do Parlamento de Galicia e por petición deste grupo 

parlamentario, sobre a participación do alumnado nos centros seleccionados no 

curso 2018/2019 son os seguintes: 

 Alumnos Total % 

CPR Plurilingüe Compañía de 

María 10 81 12,35% 

IES Agra do Orzán 11 42 26,19% 

IES Sofía Casanova 18 132 13,64% 

IES Plurilingüe Rosalía de Castro 14 162 8,64% 

IES Arzebismo Xelmirez II 11 100 11,00% 

IES María Casares 16 73 21,92% 

IES Lucus Augusti 12 155 7,74% 

IES Nosa Sra dos Ollos Grandes 18 171 10,53% 

IES Francisco Daviña Rei 7 32 21,88% 

IES Eduardo Blanco Amor 19 78 24,36% 

IES Ramón Cabanillas 12 60 20,00% 

IES Ramón Mª Aller Ulloa 8 67 11,94% 

IES Plurilingüe A Paralaia 9 40 22,50% 
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IES República Oriental de Uruguay 22 119 18,49% 

IES A Sangriña 12 82 14,63% 

 

Os datos anteriores amosan unha participación cunha alta variabilidade segundo 

centros pero que, globalmente, supoñen que participou nesta modalidade un 

14,28 % dos alumnado que podería telo feito. 

 

Outro dato que se podería poñer en valor é que do total do alumnado de 1º curso 

de bacharelato na comunidade autónoma, a participación é do 1,26 %. 

 

Contrastan de maneira evidente os anteriores datos con afirmacións do propio 

director xeral sobre o “interese enorme” (sic) que esta modalidade ten suscitado. 

 

Por outra banda, e aínda que se sabe que o bacharelato non é unha etapa 

educativa obrigatoria, e polo tanto, o alumnado non ten dereito ao uso do 

transporte escolar, é sobradamente coñecido que o alumnado que o cursa 

emprégao e así se recoñece como posibilidade na Instrución 4/2019 da Secretaría 

Xeral Técnica da Consellería de Educación, Universidade e Formación 

Profesional sobre a xestión do servizo de transporte escolar no curso escolar 

2019-2020, que no seu punto 3.4 establece que o alumnado de bacharelato, ciclos 

formativos medios e superiores de FP e programas similares aínda que non 

ostenta a condición de usuario lexítimo do transporte escolar, pode 

excepcionalmente facer uso do transporte escolar gratuíto, sempre que concorran 

os seguintes requisitos: que existan prazas vacantes, que non comporte a 

modificación das rutas, que non supoña a creación de novas paradas e que non 

incremente a duración do traxecto  

 

Considerando a nula propensión da actual Consellería de Educación, 

Universidade e Formación Profesional a avaliar calquera programa de 

experimentación e innovación educativa, e ao igual que xa se fixo anteriormente, 

o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas:  

 

1ª) Cantos alumnos do 1º curso de bacharelato participan nesta modalidade de 

bacharelato durante o curso 2019/20 en cada un dos 31 centros seleccionados, e 

que porcentaxe supón en cada un dos centros ese número de alumnos sobre o 

total dos que  participasen? 

 

2ª) Dentro da cada centro, cantos alumnos do 1º curso de bacharelato usan o 

servizo de transporte escolar e cantos alumnos, dese mesmo curso e  participantes 

no programa ao que estamos a referirnos empregan ese servizo?  

 

3ª) Está satisfeito o Goberno galego coa resposta dos centros e,  co número de 

alumnos participantes? 
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Pazo do Parlamento, 14 de outubro de 2019 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 14/10/2019 10:26:39 

 
Maria de la Concepción Burgo López na data 14/10/2019 10:26:52 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Olalla Rodil Fernández, Ana Pontón Mondelo, Xosé Luis 

Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 1ª, relativa ás máquinas de apostas, casas de apostas e salas de xogo. 

 

Segundo datos da Xunta de Galiza, a comezos de 2019 había 136 casas de 

apostas e salóns de xogo abertas en Galiza. Esta cifra aumentou a 159 en maio de 2019: 

118 salóns de xogo e 41 casas de apostas. Segundo estes datos, entre xaneiro e maio de 

2019 abríronse ou iniciouse a tramitación de 23 destes locais de xogo. 

Con respecto ás máquinas de apostas, en xaneiro de 2019 había instaladas 3.853, 

das cales 3.171 estaban en locais de hostalaría e 682 en casas de apostas e en salóns de 

xogo. 

Cómpre ter en conta que o regulamento do xogo aprobado pola Xunta en 2012 

fixaba un número máximo de 2.000 máquinas en bares e cafetarías, mais esta cifra foi 

incrementada en 2017 vía lei de acompañamento até un máximo de 3.600. 

O pasado mes de maio, a Xunta de Galiza decretou unha moratoria na apertura 

de novas casas de apostas e salóns de xogo, mais esta limitación non lle afecta ás 

máquinas de apostas. 
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Polo anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral 

na Comisión 1ª: 

Por que razón a Xunta de Galiza incrementou en 2017 o número máximo de 

máquinas de apostas que se podían instalar en establecementos hostaleiros? 

Cantas máquinas deste tipo se instalaron en Galiza entre o ano 2017 e a 

actualidade? 

Cales son os ingresos fiscais que xeraron estas actividades en 2018? 

Considera a Xunta de Galiza a posibilidade de incrementar a fiscalidade do 

xogo? 

Cantas salas de apostas e casas de xogo se autorizaron en Galiza ao longo de 

2019 e en que vilas e cidades están ubicadas? 

Cantas solicitudes están actualmente en tramitación e en que cidades e vilas se 

localizan? 

Cantas solicitudes tiveron entrada desde o anuncio da moratoria de apertura de 

novas casas de apostas e salas de xogo e en que cidades e vilas se localizan? 

Considera o goberno galego axeitado o número de casas de apostas, salóns de 

xogo e máquinas de xogo que están autorizadas en Galiza?  

 

Santiago de Compostela, 14 de outubro de 2019 
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Asdo.: Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 14/10/2019 10:57:01 

 

María Montserrat Prado Cores na data 14/10/2019 10:57:09 

 

Noa Presas Bergantiños na data 14/10/2019 10:57:15 

 

Olalla Rodil Fernández na data 14/10/2019 10:57:22 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 14/10/2019 10:57:29 

 

Ana Pontón Mondelo na data 14/10/2019 10:57:37 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Manuel Lago Peñas e Julia Torregrosa Sañudo, deputado e deputada do Grupo 

Parlamentario Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión 3.ª. 

 

No informe de estratexia financeiro-fiscal remitido ao Parlamento de Galicia 

xunto co acordo do Consello da Xunta de Galicia polo que se fixa o límite máxi-

mo de gasto non financeiro da Comunidade Autónoma de Galicia para o ano 

2020, emprégase un concepto cando menos controvertido en economía, cal é o da 

Non-Accelerating Wage Rate of Unemployment (NAWRU), taxa de desemprego 

non aceleradora dos salarios. 

 

O referido informe, que serviu de fundamento e xustificación para o cálculo do 

teito de gasto dos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2020, emprega a 

NAWRU no cálculo do crecemento potencial e do “output gap” da economía 

galega, para determinar a taxa de referencia de crecemento do Produto Interior 

Bruto da economía galega. 

 

Polo anterior, o Grupo Común da Esquerda presenta as seguintes preguntas: 

 

1.ª) Cal é a cifra para 2018, 2019 e 2020 da taxa de paro non aceleradora dos 

salarios en Galicia? 

2.ª) Comparte a Xunta a crenza de que existe unha taxa natural de paro? 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

3.ª) De ser así, está dentro da súa estratexia de emprego non reducir a taxa de 

paro por debaixo desa suposta taxa que acelera os salarios? 

 

 Santiago de Compostela, 14 de outubro de 2019. 

 

  Asdo.: Manuel Lago Peñas 

   Julia Torregrosa Sañudo 

  Deputado e deputada do G.P. Grupo Común da Esquerda.  

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Manuel Lago Peñas na data 14/10/2019 12:03:28 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 14/10/2019 12:03:39 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, Xosé Luis 

Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, relativa á ampliación da depuradora dos Praceres na ría de 

Pontevedra. 

 

No ano 2015, logo da denuncia da Unión Europea ao Estado español polo 

incumprimento da normativa de depuración e da calidade das augas da ría de 

Pontevedra, a Xunta de Galiza anunciou a contratación dun Plan de Saneamento Local, 

con un investimento de 1,5 millóns de euros. Este plan foi adxudicado en xullo de 2016 

á UTE formada por EPTISA e IDOM enxeñería por máis de 1,2 millóns de euros e un 

prazo de execución de 3 anos. 

A día de hoxe, os concellos e as entidades relacionadas coa ría e co ámbito do 

plan non teñen coñecemento do documento. Así e todo, nos últimos meses, a Xunta de 

Galiza fixo públicas diferentes actuacións incluídas neste Plan, como a renovación da 

depuradora dos Praceres, a ampliación desta instalación ou a construción dun novo 

emisario submarino. 

Así como a obra de mellora do proceso depurativo da EDAR, cun orzamento de 

16 millóns de euros, conta co acordo unánime de todos os sectores e institucións, a 

ampliación da depuradora é obxecto dun rexeitamento maioritario tanto na parroquia de 

Lourizán como no concello de Pontevedra. 
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Cómpre ter en conta que o Pleno do concello de Pontevedra adoptou o pasado 9 

de outubro de 2018 o seguinte acordo unánime: 

O Pleno do Concello rexeita a ampliación da actual EDAR dos Praceres e esixe 

das administracións competentes a exclusión, no Plano de saneamento da Ría de 

Pontevedra, de calquera proposta que contemple a indicada ampliación. 

Malia este rexeitamento, a Xunta de Galiza anunciou a súa intención de seguir 

adiante co proxecto, do que non se coñece nada máis que unhas infografías. 

Desde o BNG consideramos necesario que se analicen outras alternativas como 

a mellora da rede separativa, para reducir drasticamente a cantidade de augas da chuvia 

que entran aos colectores, e a construción de novas depuradoras. 

Ademais, consideramos imprescindíbel controlar os vertidos procedentes do 

porto de Marín, impedindo que se vertan directamente á rede de saneamento grandes 

cantidades de materiais procedentes dos procesos de limpeza e tratamento de peixe. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

Está rematado o Plan de Saneamento Local da Ría de Pontevedra, contratado á 

UTE formada por EPTISA e IDOM en xullo de 2016? 

Cando ten previsto a Xunta de Galiza facer público o Plan de Saneamento Local 

da ría de Pontevedra? 
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Contempla a Xunta de Galiza a necesidade de construír novas depuradoras na 

ría de Pontevedra? 

Que medidas considera necesario desenvolver para a mellora da rede separativa 

nos concellos que verten á depuradora dos Praceres? 

Que medidas prevé adoptar a Xunta de Galiza en relación cos vertidos 

procedentes do Porto de Marín? 

 

Santiago de Compostela, 14 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 14/10/2019 12:20:17 

 

María Montserrat Prado Cores na data 14/10/2019 12:20:24 
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Noa Presas Bergantiños na data 14/10/2019 12:20:38 

 

Olalla Rodil Fernández na data 14/10/2019 12:20:45 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 14/10/2019 12:20:52 

 

Ana Pontón Mondelo na data 14/10/2019 12:20:59 
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A Mesa do Parlamento 

 

Rosa Oubiña Solla, Moisés Blanco Paradelo, Miguel Prado Patiño, Raquel Arias 

Rodríguez, Carlos Gómez Salgado, Jackeline E. Fernández Macías e Daniel Vega 

Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante 

esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, 

Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes. 

 

Galicia conta con cinco Denominacións de Orixe: Ribeiro, Rias Baixas, Valdeorras, 

Monterrei e Ribeira Sacra, que representan e regulan o maior estándar de calidade dos 

viños galegos, así como excelentes viños que está amparada a súa produción pola 

Indicación Xeográfica  Protexida(IXP). 

 

Si definimos a  vitivinicultura como o conxunto de técnicas  e medidas que se levan a 

cabo para o cultivo da vide e a produción de viño. A  súa importancia e evidente: pon en 

valor o noso patrimonio cultural e enolóxico, actúa como fixador de poboación 

incorporando a actividade laboral e empresarial  a persoas mais mozas  que queren 

vivir no rural e vivir do rural. 

 

Nos últimos anos as condicións meteorolóxicas supuxeron unha preocupación e un 

dobre esforzo dos viticultores e incidiron nun comportamento dispar das  distintas 

Denominacións de Orixe.  

 

 

O 2019 a primavera comportouse de xeito distinto  nos distintos territorios o que fixo 

que  de  algunha D.O como Rias Baixas  sufrisen  unha rebaixa das súas boas 
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previsión iniciais. Afortunadamente o tempo seco e soleado de  agosto e setembro, 

permitiu levar a cabo as labores da vendima nas mellores condicións. 

 

Por todo elo, unha vez rematada a vendima deste ano 2019, os deputados asinantes, 

formulan a seguinte pregunta en Comisión: 

 

Que valoración fai o Goberno galego en relación a campaña da vendima do 2019 nas 

cinco Denominacións de Orixe  e IXP de Galicia? 

 

 

Santiago de Compostela, 14 de outubro de 2019 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Moisés Blanco Paradelo na data 14/10/2019 13:00:20 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 14/10/2019 13:00:37 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 14/10/2019 13:00:47 

 
Carlos Gómez Salgado na data 14/10/2019 13:01:00 

 
Jackeline Elizabeth Fernández Macías na data 14/10/2019 13:01:12 

 
Daniel Vega Pérez na data 14/10/2019 13:01:22 
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A Mesa do Parlamento 

 

Rosa Oubiña Solla, Moisés Blanco Paradelo, Miguel Prado Patiño, Raquel Arias 

Rodríguez, Carlos Gómez Salgado, Jackeline E. Fernández Macías e Daniel Vega 

Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante 

esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, 

Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes. 

 

Galicia conta con cinco Denominacións de Orixe: Ribeiro, Rias Baixas, Valdeorras, 

Monterrei e Ribeira Sacra, que representan e regulan o maior estándar de calidade dos 

viños galegos, así como excelentes viños que está amparada a súa produción pola 

Indicación Xeográfica  Protexida(IXP). 

 

Si definimos a  vitivinicultura como o conxunto de técnicas  e medidas que se levan a 

cabo para o cultivo da vide e a produción de viño. A  súa importancia e evidente: pon en 

valor o noso patrimonio cultural e enolóxico, actúa como fixador de poboación 

incorporando a actividade laboral e empresarial  a persoas mais mozas  que queren 

vivir no rural e vivir do rural. 

 

Nos últimos anos as condicións meteorolóxicas supuxeron unha preocupación e un 

dobre esforzo dos viticultores e incidiron nun comportamento dispar das  distintas 

Denominacións de Orixe.  

 

 

O 2019 a primavera comportouse de xeito distinto  nos distintos territorios o que fixo 

que  de  algunha D.O como Rias Baixas  sufrisen  unha rebaixa das súas boas 
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previsión iniciais. Afortunadamente o tempo seco e soleado de  agosto e setembro, 

permitiu levar a cabo as labores da vendima nas mellores condicións. 

 

Por todo o exposto, e en relación a D.O. Rias Baixas que recolle as cinco subzonas 

diferenciadas: O Salnés, O Rosal, Ribeira do Ulla, Condado do Tea, Soutomaior, os 

deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas: 

 

1.- Cal foi a cantidade de uva recollida na pasada campaña da vendima de 2019 na 

D.O. Rías Baixas e da IXP Ribeira do Morrazo? 

 

2.- Cal foi a evolución da D.O. Rías Baixas con respecto as colleitas dos últimos 

anos? 

 

3.- Que valoración fai da vendima 2019 por parte do Goberno de Galicia? 

 

 
Santiago de Compostela, 14 de outubro de 2019 
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A Mesa do Parlamento 

 

Moisés Blanco Paradelo, Rosa Oubiña Solla, Miguel Prado Patiño, Raquel Arias 

Rodríguez, Carlos Gómez Salgado, Jackeline E. Fernández Macías e Daniel Vega 

Pérez, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante 

esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, 

Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes. 

 

Galicia conta con cinco Denominacións de Orixe: Ribeiro, Rias Baixas, Valdeorras, 

Monterrei e Ribeira Sacra, que representan e regulan o maior estándar de calidade dos 

viños galegos, así como excelentes viños que está amparada a súa produción pola 

Indicación Xeográfica  Protexida(IXP). 

 

Si definimos a  vitivinicultura como o conxunto de técnicas  e medidas que se levan a 

cabo para o cultivo da vide e a produción de viño. A  súa importancia e evidente: pon en 

valor o noso patrimonio cultural e enolóxico, actúa como fixador de poboación 

incorporando a actividade laboral e empresarial  a persoas mais mozas  que queren 

vivir no rural e vivir do rural. 

 

Nos últimos anos as condicións meteorolóxicas supuxeron unha preocupación e un 

dobre esforzo dos viticultores e incidiron nun comportamento dispar das  distintas 

Denominacións de Orixe.  

 

 

O 2019 a primavera comportouse de xeito distinto  nos distintos territorios o que fixo 

que  de  algunha D.O como Rias Baixas  sufrisen  unha rebaixa das súas boas 
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previsión iniciais. Afortunadamente o tempo seco e soleado de  agosto e setembro, 

permitiu levar a cabo as labores da vendima nas mellores condicións. 

 

Por todo o exposto, e en relación a D.O. Valdeorras que abrangue as zoas de 

produción nas concas do Rio Sil, Xares e Bibei, os deputados asinantes, formulan as 

seguintes preguntas: 

 

1.- Cal foi a cantidade de uva recollida na pasada campaña da vendima de 2019 na 

D.O. Valdeorras? 

 

2.- Cal foi a evolución da D.O. Valdeorras  con respecto as colleitas dos últimos 

anos?  

 

3.- Que valoración fai da vendima 2019 por parte do Goberno de Galicia? 

 

Santiago de Compostela, 14 de outubro  de 2019 
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A Mesa do Parlamento 

 

Raquel Arias Rodríguez, Rosa Oubiña Solla, Moisés Blanco Paradelo, Miguel 

Prado Patiño, Carlos Gómez Salgado, Jackeline E. Fernández Macías e Daniel 

Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes. 

 

Galicia conta con cinco Denominacións de Orixe: Ribeiro, Rias Baixas, Valdeorras, 

Monterrei e Ribeira Sacra, que representan e regulan o maior estándar de calidade dos 

viños galegos, así como excelentes viños que está amparada a súa produción por a 

Indicación Xeográfica  Protexida(IXP). 

 

Si definimos a  vitivinicultura como o conxunto de técnicas  e medidas que se levan a 

cabo para o cultivo da vide e a produción de viño. A  súa importancia e evidente: pon en 

valor o noso patrimonio cultural e enolóxico, actúa como fixador de poboación 

incorporando a actividade laboral e empresarial  a persoas mais mozas  que queren 

vivir no rural e vivir do rural. 

 

Nos últimos anos as condicións meteorolóxicas supuxeron unha preocupación e un 

dobre esforzo dos viticultores e incidiron nun comportamento dispar das  distintas 

Denominacións de Orixe.  

 

 

O 2019 a primavera comportouse de xeito distinto  nos distintos territorios o que fixo 

que  de  algunha D.O como Rias Baixas  sufrisen  unha rebaixa das súas boas 
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previsión iniciais. Afortunadamente o tempo seco e soleado de  agosto e setembro, 

permitiu levar a cabo as labores da vendima nas mellores condicións. 

 

Por todo o exposto e en relación a D.O. Ribeira Sacra que abrangue  varias comarcas 

de gran tradición vitivinícola divididas en cinco subzonas diferenciadas: Amandi, 

Chantada, Quiroga-Bibei, Ribeiras do Miño e Ribeiras do Sil nas provincias de Lugo e 

Ourense, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas: 

 

1.- Cal foi a cantidade de uva recollida na pasada campaña da vendima de 2019 na 

D.O. Ribeira Sacra? 

 

2.- Cal foi a evolución da D.O. Ribeira Sacra con respecto as colleitas dos últimos 

anos?  

 

3.- Que valoración fai da vendima 2019 por parte do Goberno de Galicia? 

 

Santiago de Compostela, 14 de outubro de 2019 
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A Mesa do Parlamento 

 

Jackeline E. Fernández Macías, Rosa Oubiña Solla, Moisés Blanco Paradelo, 

Miguel Prado Patiño, Raquel Arias Rodríguez, Carlos Gómez Salgado e Daniel 

Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes. 

 

Galicia conta con cinco Denominacións de Orixe: Ribeiro, Rias Baixas, Valdeorras, 

Monterrei e Ribeira Sacra, que representan e regulan o maior estándar de calidade dos 

viños galegos, así como excelentes viños que está amparada a súa produción pola 

Indicación Xeográfica  Protexida(IXP). 

 

Si definimos a  vitivinicultura como o conxunto de técnicas  e medidas que se levan a 

cabo para o cultivo da vide e a produción de viño. A  súa importancia e evidente: pon en 

valor o noso patrimonio cultural e enolóxico, actúa como fixador de poboación 

incorporando a actividade laboral e empresarial  a persoas mais mozas  que queren 

vivir no rural e vivir do rural. 

 

Nos últimos anos as condicións meteorolóxicas supuxeron unha preocupación e un 

dobre esforzo dos viticultores e incidiron nun comportamento dispar das  distintas 

Denominacións de Orixe.  

 

 

 

O 2019 a primavera comportouse de xeito distinto  nos distintos territorios o que fixo 

que  de  algunha D.O como Rias Baixas  sufrisen  unha rebaixa das súas boas 
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previsión iniciais. Afortunadamente o tempo seco e soleado de  agosto e setembro, 

permitiu levar a cabo as labores da vendima nas mellores condicións. 

 

Por todo elo, e en relación a D.O. Ribeiro, a mais antiga das D.O galegas, cuxa zoa 

abrangue a confluencia dos rios Miño, Avia, Arnoia e Barbantiño, os deputados 

asinantes, formulan as seguintes preguntas: 

 

1.- Cal foi a cantidade de uva recollida na pasada campaña da vendima de 2019 na 

D.O. Ribeiro? 

 

2.- Cal foi a evolución da D.O. Ribeiro con respecto as colleitas  dos últimos anos? 

 

3.- Que valoración fai da vendima 2019 por parte do Goberno de Galicia? 

 

Santiago de Compostela, 14 de outubro de 2019 
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A Mesa do Parlamento 

 

Carlos Gómez Salgado, Rosa Oubiña Solla, Moisés Blanco Paradelo, Miguel 

Prado Patiño, Raquel Arias Rodríguez, Jackeline E. Fernández Macías e Daniel 

Vega Pérez, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes. 

Galicia conta con cinco Denominacións de Orixe: Ribeiro, Rias Baixas, Valdeorras, 

Monterrei e Ribeira Sacra, que representan e regulan o maior estándar de calidade dos 

viños galegos, así como excelentes viños que está amparada a súa produción por a 

Indicación Xeográfica  Protexida(IXP). 

 

Si definimos a  vitivinicultura como o conxunto de técnicas  e medidas que se levan a 

cabo para o cultivo da vide e a produción de viño. A  súa importancia e evidente: pon en 

valor o noso patrimonio cultural e enolóxico, actúa como fixador de poboación 

incorporando a actividade laboral e empresarial  a persoas mais mozas  que queren 

vivir no rural e vivir do rural. 

Nos últimos anos as condicións meteorolóxicas supuxeron unha preocupación e un 

dobre esforzo dos viticultores e incidiron nun comportamento dispar das  distintas 

Denominacións de Orixe.  

 

O 2019 a primavera comportouse de xeito distinto  nos distintos territorios o que fixo 

que  de  algunha D.O como Rias Baixas  sufrisen  unha rebaixa das súas boas 

previsión iniciais. 

Afortunadamente o tempo seco e soleado de  agosto e setembro, permitiu levar a cabo 

as labores da vendima nas mellores condicións. 
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Por todo o exposto e en relación a D.O. Monterrei, a mais pequena e mais xove das 

D.O vitivinícolas galegas, que abrangue dúas subzoas: Val Monterrei e Ladeira 

Monterrei, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas: 

 

1.- Cal foi a cantidade de uva recollida na pasada campaña da vendima de 2019 na 

D.O Monterrei? 

 

2.- Cal foi a evolución da D.O Monterrei con respecto as colleitas dos últimos anos? 

 

3.- Que valoración fai da vendima 2019 por parte do Goberno de Galicia? 

 

 

Santiago de Compostela, 14 de outubro de 2019 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Carlos Gómez Salgado na data 14/10/2019 13:14:41 

 
Rosa Oubiña Solla na data 14/10/2019 13:14:58 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 14/10/2019 13:15:07 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 14/10/2019 13:15:23 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 14/10/2019 13:15:35 

 
Jackeline Elizabeth Fernández Macías na data 14/10/2019 13:15:52 

 
Daniel Vega Pérez na data 14/10/2019 13:16:02 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Patricia Vilán Lorenzo, Luís Manuel Álvarez Martínez, María Luisa Pierres 

López, Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputadas e 

deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación 

Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

Polo feito de selo, as persoas temos capacidade xurídica, mais a capacidade de 

obrar pode estar limitada por algunhas causas, tales como a minoría de idade ou a 

discapacidade física ou intelectual con medidas xudiciais, é dicir, resolucións de 

incapacidade xudicial. 

 

O Real Decreto lexislativo 1/2013, do 29 de novembro, de dereitos das persoas 

con discapacidade, establece como obxecto da lei garantir o dereito á igualdade 

de oportunidades e de trato, así como o exercicio real e efectivo de dereitos polas 

persoas con discapacidade en igualdade de condicións con relación º  

 

En Galicia non é así: as persoas con calquera discapacidade física ou intelectual 

con medidas xudiciais non teñen dereito ao acceso a unha vivenda social ou de 

promoción pública. Aínda que a Lei 8/2012, de vivenda de Galicia, fala só de 

persoas físicas, o certo é que o Decreto 253/2007, de réxime xurídico do solo e 

das edificacións promovidas polo Instituto Galego da Vivenda e do Solo (IGVS), 

limita o acceso ás vivendas de promoción pública ás persoas maiores de idade 

que teñan plena capacidade de obrar. E así o indica o último Informe da 

Valedoría do Pobo de 2018, que recomendou á Consellería de Medio Ambiente, 

Territorio e Vivenda o cambio, contestando a consellería que a reforma se faría a 

través do regulamento de desenvolvemento da lei de 2012. Non obstante, varias 

resolucións do IGVS do mes de marzo deste ano seguen a ser discriminatorias.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e os  deputados que asinan formulan as 

seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. É garante o Goberno da Xunta de Galicia do dereito á igualdade de 

oportunidades e de trato de todas as persoas na nosa Comunidade 

Autónoma? 

2. Discrimina o Goberno da Xunta de Galicia ás persoas con discapacidade 

suxeitas a medidas xudiciais? 
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3. Por que en Galicia as persoas con discapacidade física ou intelectual con 

medidas xudiciais non teñen dereito ao acceso a unha vivenda social ou de 

promoción pública? 

4. Por que o Goberno non ten mudado a súa normativa discriminatoria para as 

persoas antes ditas, tal e como llo recomendou a Valedoría do Pobo xa no 

ano 2018? 

5. Cando vai mudar o Goberno esta práctica discriminatoria? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Patricia Vilán Lorenzo 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   María Luisa Pierres López 

   Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 14/10/2019 17:05:28 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 14/10/2019 17:05:37 

 
María Luisa Pierres López na data 14/10/2019 17:05:47 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 14/10/2019 17:05:57 

 
Julio Torrado Quintela na data 14/10/2019 17:06:06 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Patricia Vilán Lorenzo, Luís Manuel Álvarez Martínez, María Luisa Pierres 

López, Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputadas e 

deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, 

Política Social e Emprego. 

 

Polo feito de selo, as persoas temos capacidade xurídica, mais a capacidade de 

obrar pode estar limitada por algunhas causas, tales como a minoría de idade ou a 

discapacidade física ou intelectual con medidas xudiciais, é dicir, resolucións de 

incapacidade xudicial. 

 

O Real Decreto lexislativo 1/2013, do 29 de novembro, de dereitos das persoas 

con discapacidade, establece como obxecto da lei garantir o dereito á igualdade 

de oportunidades e de trato, así como o exercicio real e efectivo de dereitos polas 

persoas con discapacidade en igualdade de condicións con relación º  

 

En Galicia non é así: as persoas con calquera discapacidade física ou intelectual 

con medidas xudiciais non teñen dereito ao acceso a unha vivenda social ou de 

promoción pública. Aínda que a Lei 8/2012, de vivenda de Galicia, fala só de 

persoas físicas, o certo é que o Decreto 253/2007, de réxime xurídico do solo e 

das edificacións promovidas polo Instituto Galego da Vivenda e do Solo (IGVS), 

limita o acceso ás vivendas de promoción pública ás persoas maiores de idade 

que teñan plena capacidade de obrar. E así o indica o último Informe da 

Valedoría do Pobo de 2018, que recomendou á Consellería de Medio Ambiente, 

Territorio e Vivenda o cambio, contestando a consellería que a reforma se faría a 

través do regulamento de desenvolvemento da lei de 2012. Non obstante, varias 

resolucións do IGVS do mes de marzo deste ano seguen a ser discriminatorias.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e os  deputados que asinan formulan as 

seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. É garante o Goberno da Xunta de Galicia do dereito á igualdade de 

oportunidades e de trato de todas as persoas na nosa Comunidade 

Autónoma? 

2. Discrimina o Goberno da Xunta de Galicia ás persoas con discapacidade 

suxeitas a medidas xudiciais? 
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3. Por que en Galicia as persoas con discapacidade física ou intelectual con 

medidas xudiciais non teñen dereito ao acceso a unha vivenda social ou de 

promoción pública? 

4. Por que o Goberno non ten mudado a súa normativa discriminatoria para as 

persoas antes ditas, tal e como llo recomendou a Valedoría do Pobo xa no 

ano 2018? 

5. Cando vai mudar o Goberno esta práctica discriminatoria? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Patricia Vilán Lorenzo 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   María Luisa Pierres López 

   Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 14/10/2019 17:13:22 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 14/10/2019 17:13:34 

 
María Luisa Pierres López na data 14/10/2019 17:13:42 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 14/10/2019 17:13:56 

 
Julio Torrado Quintela na data 14/10/2019 17:14:04 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Ánxeles Cuña Bóveda e Luca Chao Pérez, deputadas do Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta oral na 

Comisión 4.ª. 

 

Levamos moito tempo denunciado os danos sistemáticos que sofre a arte rupestre 

galega e o conxunto do noso patrimonio cultural por mor do desleixo tremendo 

da Xunta de Galicia.  

 

En agosto do ano pasado, a actividade descontrolada de maquinaria pesada 

causou importantes prexuízos a unha necrópole megalítica da zona de A Gándara 

de Espiñeira, na parroquia de Narla. A mesma traxedia volveu repetirse meses 

máis tarde, en febreiro deste ano, danando nove mámoas entre o Alto do Restelo 

e Louxas.  

 

Algo semellante aconteceu recentemente, co agravante da participación do propio 

Goberno galego. A Xunta de Galicia causou estragos nun petróglifo de Chao de 

Sinás, na Serra do Xistral. O Goberno danou o petróglifo ao queimar unha zona 

arqueolóxica, catalogada e, presuntamente, protexida institucionalmente, para 

desfacerse do mato.  

 

Pouco despois, no mes de maio, lamentamos novos danos ao patrimonio. Os 

petróglifos do Castriño de Conxo, en Santiago de Compostela, foron rascados 

cun obxecto punzante, causando graves alteracións en catro figuras do panel 

inferior da lousa, tres puñais e un escutiforme.  
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Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 
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A historia repetiuse unha vez máis nas localidades de Pol e Meira. Catro das nove 

mámoas pertencentes á necrópole de Acevreira, de 5.000 anos de antigüidade, 

foron enteiramente destruídas pola actividade de maquinaria pesada; outras dúas 

resultaron gravemente danadas. De nada serviu que as construcións megalíticas 

estivesen catalogadas pola Dirección Xeral de Patrimonio Cultural da Xunta de 

Galicia.  

 

Así as cousas, cómpre, porén, tomar medidas de inmediato para que a desfeita 

cese o antes posible.  

 

O pasado 7 de decembro descubriuse unha colección de novos petróglifos nos 

montes de Taboexa, no municipio de As Neves, no mesmo val do río Miño. 

Segundo o Instituto de Estudos Miñoráns, trátase do maior descubrimento de arte 

rupestre das últimas décadas en Galicia, tanto pola tipoloxía dos gravados como 

pola súa cantidade e variedade. Na pedra están representados “uns vinte 

zoomorfos orientados en direccións diverxentes” xunto con inscricións abstractas. 

“Na parte alta presidindo, un home ben sexuado, a súa esquerda un cánido e 

debaixo un équidos ferido por arma longa” que foron inmortalizados usando tres 

técnicas distintas: esquemática, baleirado do corpo e dobre trazo.  

 

A representación dos équidos nesta peza vén confirmar un novo paradigma da 

arte rupestre galega e portuguesa “entre o fondo da ría de Vigo e o río Lima o 

animal case exclusivo, multirepresentado, non é o cervo, son os équidos”.  

 

A Consellería de Cultura manifestouse acerca deste descubrimento dicindo que 

aínda non estaba catalogado, pero que a priori lle parecía importante. Aínda así, 
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Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

tendo en conta os antecedentes mencionados, moito nos tememos que a Xunta de 

Galicia non saiba valorar e non protexa como corresponde o achado.     

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión.: 

 

 Que vai facer a Xunta de Galicia para protexer os petróglifos de As 

 Neves?  

 Como pensa garantir que non sexan obxecto dunha desfeita?  

 Que vai facer para difundir e reivindicar o seu valor?   

 

 Santiago de Compostela, 14 de outubro de 2019. 

 

 

  Asdo.: Ánxeles Cuña Bóveda 

   Luca Chao Pérez 

   Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/10/2019 17:28:19 

 

Luca Chao Pérez na data 14/10/2019 17:28:31 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Patricia Vilán Lorenzo, Concepción Burgo López e Luís Manuel Álvarez 

Martínez, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 4.ª, Educación e Cultura. 

 

No ano 1869, Julio Verne publicaba “20.000 leguas de viaxe submariña”. Nunha 

das pasaxes da novela, o Capitán Nemo explicaba a visita do “Nautilus” aos 

fondos da ría de Vigo para rescatar cofres cheos de ouro e prata. Ao carón da Illa 

de San Simón (en Redondela) hai unha escultura de Nemo e dun buzo que só se 

albisca cando a marea baixa. 

 

A illa foi na Idade Media antigo centro monástico cantado por Mendinho, 

habitada polos templarios a partires do século XII e logo polos franciscanos, 

cedida no século XV á raíña Isabel a Católica pola diocese de Tui e ata saqueada 

no século XVI por piratas ingleses. Soportou todas as pandemias de cólera e lepra 

que viñan cos mariñeiros dos máis de 2400 barcos que chegaron á ría e, en 1927, 

pechou a súa leprosería, construíndo entón a ponte á illa de San Antón. Entre 

1936 e 1943, os edificios da illa foron empregados como campo de concentración 

para os máis de 2500 presos contrarios ao franquismo e á ditadura. As condicións 

de vida eran inhumanas e os fusilamentos contáronse por centos.  

 

No ano 1999, o conxunto das Illas de San Simón e San Antón foi declarado BIC, 

comezando anos despois a reconstrución ata que no ano 2006, a Xunta de Galicia 

o declarou símbolo da represión. Na actualidade, a Xunta de Galicia defínea 

como “A Illa do Pensamento”, tendo como fin convertela nun faro de actividade 

cultural con capacidade para atraer a pensadores e institucións de relevancia 

internacional e difundir a cultura de Galicia. Mais a realidade é que o estado dos 

monumentos e a actividade cultural son ben lamentables -só serve como “patio de 

recreo” para excursións-. Alí están a Casa da Cultura e dos Deportes do Mar, a 

leprosería, unha capela, a Residencia “Stella Maris”, un auditorio multiusos, dous 

miradores, un centro de interpretación e documentación, un cemiterio, un osario, 

a ponte que une as illas, un embarcadoiro, xardíns, un paseo de acacias e outro de 

buxos ou viveiros de plantas. Todo estivo en funcionamento no seu día cun gran 

investimento, hoxe esmorece de forma absurda e inxustificada.  
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Pode afirmar o Goberno galego que o conxunto das Illas de San Simón e 

San Antón, no Concello de Redondela, constitúe un faro da actividade 

cultural en Galicia? 

2. Que actividade cultural se desenvolve nas illas? 

3. Cal é o estado actual das illas e dos seus monumentos? 

4. Ten intención o Goberno de dinamizar a actividade cultural do conxunto 

das Illas de San Simón e San Antón? Como? Cando?  

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Patricia Vilán Lorenzo 

   Concepción Burgo López 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 14/10/2019 17:48:25 

 
Maria de la Concepción Burgo López na data 14/10/2019 17:48:36 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 14/10/2019 17:48:47 
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 Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Ánxeles Cuña Bóveda e Luca Chao Pérez, deputadas do Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta oral na 

Comisión 4.ª. 

 

Amnistía Internacional presentou un informe sobre o acoso escolar en España, 

moi centrado nos casos de Galicia e Estremadura, no que denuncia que hai 

milleiros de rapaces e rapazas vítimas desta violencia que aínda permanecen 

ocultos, tanto porque “as medidas para atallar o acoso non están funcionando” 

como porque a Administración comete erros sistemáticos na recollida de datos.  

 

A investigación centrouse nos casos de Galicia e Estremadura porque a Amnistía 

Internacional pareceulle significativo que foran as dúas comunidades autónomas 

con menos chamadas aos servizos de atención telefónica do Ministerio de 

Educación. O reducido número de chamadas non implica que en nestas 

comunidades se produza menos acoso escolar, senón que está máis agochado, 

como revelan as testemuñas das familias e dos docentes recollidas no documento 

da ONG. 

 

Para elaborar o informe, Amnistía Internacional reuniuse con docentes, directores 

de centros, orientadores/as, psicólogas/os, anpas, organizacións de voluntariado, 

sindicatos, inspectores/as educativos, membros da oficina do Valedor do Pobo e, 

por suposto, con adolescentes. Tamén se reuniu co Centro Nacional de 

Innovación e Investigación Educativa do Ministerio e co responsable da 

inspección educativa de Estremadura. Malia todo, a organización non puido 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

reunirse con ningunha autoridade educativa da Xunta de Galicia, porque, 

segundo o Goberno, non se puido adecuar a súa axenda.  

 

Tralas conversas (e tralo elocuente silencio do executivo galego) Amnistía 

Internacional concluíu que as autoridades “non están adoptando todas as medidas 

necesarias para protexer aos nenos e nenas, previr o acoso escolar e facilitar que 

se informe de todas as denuncias e queixas”.  

 

É por iso que a ONG solicita:  

 

 • Un sistema de denuncias rápido, eficaz e á medida dos nenos, nenas e 

adolescentes, para que se sintan escoitados/as, seguros/as e protexidos/as.  

 • Formación do profesorado para que saiba detectar e intervir nos casos de 

acoso escolar nas aulas.  

 • Axuda entre iguais para que se aprenda a detectar e intervir nos casos de 

acoso escolar nas aulas.  

 • Formar aos pais e nais para axudarlles a recoñecer na casa cando os seus 

fillos/as sofren acoso e que saiban como actuar.  

 • Recoller da maneira máis axeitada datos para coñecer a realidade do acoso 

escolar en España. 

 

A Xunta de Galicia faría ben tomando nota do extenso traballo de Amnistía 

Internacional; traballo no que non quixo participar para ocultar as súas eivas en 

materia de loita contra o acoso escolar. 
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 Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 

 

 Como é posible que ningunha autoridade educativa da Xunta de Galicia se 

puidese reunir con Amnistía Internacional para colaborar co seu traballo 

sobre o acoso escolar?  

 Que avaliación fai o Goberno do informe realizado pola ONG?  

 Comparte o seu diagnóstico?  

 Pensa que as Administracións e, nomeadamente, a Xunta, “non están 

adoptando todas as medidas necesarias para protexer aos nenos e nenas, 

previr o acoso escolar e facilitar que se informe de todas as denuncias e 

queixas”?  

 Vai asumir o Goberno as demandas de Amnistía Internacional expostas no 

informe?  

  

 Santiago de Compostela, 14 de outubro de 2019. 

 

  Asdo.: Ánxeles Cuña Bóveda 

   Luca Chao Pérez 

  Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/10/2019 18:14:44 
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Luca Chao Pérez na data 14/10/2019 18:14:57 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, María Teresa Porritt Lueiro, Patricia Vilán 

Lorenzo e Noela Blanco Rodríguez, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 1ª. 

 

A Constitución española e a Carta europea de autonomía local establecen e 

consagran os principios de autonomía e suficiencia financeira das entidades 

locais. O Estatuto de autonomía de Galicia establece que os ingresos dos entes 

locais se percibirán a través da Comunidade Autónoma galega, que os distribuirá 

de acordo cos criterios legais que estableza, tanto no que se refire aos ingresos 

estatais como para as subvencións incondicionais. 

 

A Lei 7/85, do 2 de abril, reguladora das bases de réxime local no seu artigo 2.1 

modificado pola Lei 27/2013, do 27 de decembro, de racionalización e 

sustentabilidade da Administración local, establece: “Para a efectividade da 

autonomía garantida constitucionalmente ás entidades locais, a lexislación do 

Estado e a das comunidades autónomas, reguladora dos distintos sectores da 

acción pública, segundo a distribución constitucional das competencias, deberá 

asegurar aos concellos, ás provincias e ás illas o seu dereito a intervir en cantos 

asuntos afecten directamente ao círculo dos seus intereses, atribuíndolle as 

competencias que proceda en atención ás características da actividade pública de 

que se trate e á capacidade de xestión da entidade local, de conformidade cos 

principios de descentralización, proximidade, eficacia e eficiencia, e con estrita 

suxeición á normativa de estabilidade orzamentaria e sustentabilidade 

financeira.” 

 

E no artigo 105.1 establece: “de conformidade coa lexislación prevista no artigo 

5, dotarán ás facendas locais de recursos suficientes para o cumprimento dos fins 

das entidades locais.” 

 

Así, o principio de suficiencia financeira implica que as entidades locais galegas 

deberán dispoñer de medios suficientes para o desempeño das funcións que as 

leis lles atribúen e que se deben nutrir de tributos propios e da participación nos 

ingresos do Estado e da Comunidade Autónoma de Galicia. Esta lei regula a 

colaboración financeira da Comunidade Autónoma de Galicia coas entidades 

locais do seu territorio, a través da participación destas nos recursos económicos 

daquela, sobre a base dos principios de eficiencia, equidade, corresponsabilidade 

fiscal e lealdade institucional. 
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A Administración local galega caracterízase por un importante raquitismo 

orzamentario, no que os cometidos superan aos recursos financeiros cos que 

contan para acometelos, constituíndose, non obstante, as administracións locais 

nas protagonistas máis importantes ante a cidadanía. 

 

O Pacto local asinado entre a Federación Galega de Municipios e Provincias 

(Fegamp) e o Goberno autonómico no ano 2006, constituíu un paso importante 

cara a formulacións de diversas iniciativas que se puxeron en marcha desde a 

Goberno da Xunta de Galicia. A día de hoxe, o Pacto local non está desenvolvido 

ao 100 %. 

 

O 14 de febreiro de 2017, a Comisión Executiva da Fegamp aprobou por 

unanimidade dos grupos políticos un documento coas demandas en materia de 

financiamento de cara ao debate para reformar a Lei de facendas locais. As ditas 

propostas materializáronse nun documento titulado “Resumo executivo da 

Comisión de análise para o estudo e proposta de medidas de cara á reforma da 

normativa que rexe as facendas locais”, documento que consta de tres puntos con 

cen propostas: 

 

1. Antecedentes 

2. Introdución 

3. Propostas 

 

Neste último punto, Propostas, trátanse varios apartados, entre os que se inclúe: 

 

3.1. Financiamento local. 

3.1.3. Participación nos ingresos da Comunidade Autónoma, puntos 25 a 33. 

3.1.4.Transferencias a través de subvencións, puntos 34 a 43. 

 

Outras administracións, nomeadamente as deputacións da Coruña, de Lugo e de 

Pontevedra teñen apostado xa na pasada lexislatura polo cambio aprobado no seo 

da Fegamp, aprobando o Plan Único, no que se unifican os antigos plans de 

investimentos e determinadas liñas de subvencións nunha única convocatoria 

anual, permitindo aos concellos non só unha mellor planificación, senón maior 

axilidade na tramitación, máis autonomía local para decidir en que invisten os 

fondos e máis transparencia na asignación de recursos. 

 

Á vista destes datos, as deputadas e o deputado que asinan preguntan: 

 

1ª) Vai o Goberno galego presentar un proxecto de lei que regule a participación 

no financiamento dos concellos galegos? 
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2ª) Vai o Goberno galego Incrementar as partidas non finalistas dentro do 

capítulo de transferencias totais da Xunta de Galicia con destino ás entidades 

locais, integrándoas no Fondo de Cooperación Local para o exercicio 2020? 

 

3ª) Vai o Goberno galego establecer neste exercicio 2020 os criterios que rexan o 

reparto das subvencións da Comunidade Autónoma a favor das entidades locais, 

cos obxectivos consensuados coa Fegamp, garantindo a igualdade de acceso para 

todas elas con convocatorias públicas ás que concorreran todos os concellos en 

igualdade de condicións? 

 

4ª) Vai o Goberno galego establecer un acordo para que o canon da auga se 

reparta con criterios obxectivos e se traslade unha parte da súa execución ás 

entidades locais, de xeito que poidan recibir como transferencias de capital unha 

porcentaxe significativa das recadacións que se levan en cada concello? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de outubro de 2019 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 14/10/2019 18:28:10 

 
María Teresa Porritt Lueiro na data 14/10/2019 18:28:33 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 14/10/2019 18:28:43 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 14/10/2019 18:29:00 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Ánxeles Cuña Bóveda e Luca Chao Pérez, deputadas do Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta oral na 

Comisión 4.ª 

 

 

Dende que o Partido Popular rexenta o Goberno da Xunta de Galicia, o final do 

curso político é sempre tempada de recortes educativos. Este ano non vai ser una 

excepción. Fai pouco advertimos do que está a acontecer co Colexio Rural 

Agrupado de Narón, que, malia cumprir estritamente os requisitos esixidos pola 

Consellería de Educación para a súa reapertura, semella que o próximo curso vai 

ser pechado definitivamente.  Agora, é a Escola de Educación Infantil Verducido, 

sita no rural pontevedrés, a que está ameazada polo Goberno de Núñez Feijóo.  

 

A escola infantil de Verducido ten moi boa fama na súa contorna polo xeito que 

ten de conxugar a formación educativa clásica coa posta en valor da natureza e 

do rural. Para levar a cabo o seu importante labor, contou ata o de agora con tres 

prazas para o profesorado: dúas para infantil e unha máis para os dous primeiros 

cursos de primaria, que tamén se imparten no centro.  

 

Non obstante, o martes 25 de xuño o Goberno galego comunicou a súa vontade 

de suprimir un dos postos docentes por mor da diminución do alumnado. A 

norma só obriga a abrir unha nova aula cando se superan os 20 alumnos e 

alumnas e no ciclo de Infantil de Verducido pasouse de 21 matriculados a 18.  
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Así as cousas, quedarían, se non se reverte o recorte, dúas mestras para 32 nenos 

e nenas de entre 3 e 8 anos. 18 dos rapaces cursarían infantil; o resto, primeiro e 

segundo de primaria. Isto contrasta moi negativamente co que acontece no resto 

do Estado, onde a ratio media para infantil é de 9 alumnos e alumnas por aula.  

 

A situación dificultaría enormemente o traballo das dúas mestras que xa arrastran 

a dificultade de sumar as súas funcións docentes as tarefas propias da dirección, a 

secretaría e a xefatura de estudos. A isto hai que engadir que, nos momentos nos 

que se producira a ausencia puntual dunha delas, a outra tería que facerse cargo 

en solitario de 32 nenos e nenas.  

 

A pesar disto, o Xefe Territorial da consellería de Educación en Pontevedra, 

César A. Pérez Ares, limitouse a argumentar que o que acontece é o resultado da 

caída demográfica. O que parece non entender é que a demografía cae, en gran 

medida, porque as familias non dispoñen de servizos públicos dabondo que lles 

permitan conciliar e asentarse no territorio. 

 

Ao recortar unha praza de profesorado na Escola de Educación Infantil 

Verducido, o Goberno de Núñez Feijóo contribúe, novamente, a baleirar o noso 

país.  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 

 

 Como pensa o Goberno galego que pode afectar á Escola de Educación In-

fantil Verducido o recorte dunha mestra?  

 Cre que pode afectar á calidade da ensinanza?  
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 • Vai facer algo a Xunta de Galicia para que a ratio medida de alumnos en 

infantil se aproxime á do Estado?  

 

  Santiago de Compostela, 14 de outubro de 2019. 

 

 

   Asdo.: Anxeles Cuña Bóveda 

    Luca Chao Pérez 

   Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/10/2019 19:04:40 

 

Luca Chao Pérez na data 14/10/2019 19:04:53 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Davide Rodríguez Estévez, Luís Villares Naveira, Francisco Casal Vidal e 

Paula Vázquez Verao, deputados e deputada pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral  na Comisión 7ª: 

 

O persoal funcionario de aduanas da Axencia Alimentaria e Veterinaria  de 

Macedonia do Norte, confiscaba 21 toneladas de carne de porco procedente de 

España, por estar infectada con peste porcina africana (PPA), o  pasado xoves 10 

de outubro, na fronteira entre este país e Bulgaria. Ademais de levar a cabo a 

confiscación  e destrución da carne, evitando así que entrase no mercado da UE 

sinalaron que informarán posteriormente á Organización Mundial de Sanidade 

Animal e á UE. 

As autoridades locais de Macedonia xa iniciaran una campaña para a redución do 

xabaril que triplica a poboación sostible no país, co fin de previr que a 

enfermidade da PPA se estenda, inda que non contan con casos de infección por  

esta peste porcina. 

No noso país tampouco hai evidencias de peste porcina africana, inda que é 

necesario levar a cabo un control de bioseguridade exhaustivo, en todas as 

explotacións, para detectar a presenza da PPA, control e erradicación. Un dos 

problemas pode vir a través da poboación excesiva de xabarís nalgúns concellos, 

que poden ser obxecto de infección e transmisión da enfermidade. 

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentario Mixto presenta a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na comisión 7ª: 
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1.- Que protocolos ten activados a Xunta para detectar a posible presenza de 

peste porcina africana na nosa comunidade, ademais das enquisas de 

bioseguridade nas explotacións porcinas? 

2.- Que medidas de  incremento dos controis de limpeza e desinfección dos 

vehículos procedentes de países de risco (Serbia, Bulgaria, e países do leste) se 

levan a cabo por parte da Xunta?  

3.- Que programas está levando a cabo a Xunta coas autoridades estatais e 

europeas na detección e prevención da presenza da PPA en Galicia? 

4.- Que medidas publicitarias se tomaron desde a Xunta para a sensibilización  

fronte á PPA da poboación do noso país?  

5.- Que  estudos se realizaron da PPA na poboación no noso país do xabaril? Que 

medidas de control se están realizando sobre o mesmo? 

 

Santiago de Compostela, a 14 de outubro de 2019. 

 

Asdo: Davide Rodríguez Estévez,  

Luís Villares Naveira,  

Francisco Casal Vidal 

Paula Vázquez Verao 

Deputados e deputada do G.P. Mixto . 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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David Rodríguez Estévez na data 14/10/2019 19:22:47 

 

Luis Villares Naveira na data 14/10/2019 19:22:59 

 

Paula Vázquez Verao na data 14/10/2019 19:23:14 

 

Francisco Casal Vidal na data 14/10/2019 19:24:07 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Antón Sánchez García e Marcos Cal Ogando, deputados do Grupo Parlamentario 

Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 7.ª. 

 

 

Si se observan os datos do Instituto Galego de Estatística sobre os principais 

produtos hortícolas dos que hai rexistros, entre 2009 e 2017, observamos que 

practicamente todos eles baixan a súa produción. 

Tomate, feixón verde, cebola e repolo descenden de xeito importante e só a 

leituga mantén a mesma produción. 

O descenso da produción do tomate en Galiza é de 7.768 toneladas, o que 

significa un descenso do 7,5% da produción. 

A produción da cebola descende un 24,90% e 10.061 tms, o feixón 6.880 tms e 

un descenso do 12%, e o repolo perde 20.423 tms de produción cun descenso 

porcentual dun 25%. 

Son importantes descensos que non se ven compensados polo incremento do 

2,1% da produción de leituga que significan 525 tms. 

En troques as importacións de legumes, hortalizas e tubérculos incrementáronse 

neses mesmos anos un 45%. 

Tendo Galiza como ten un grande potencial de desenvolvemento dunha 

horticultura de calidade e diversificada non se deberían obviar estes datos. 

A administración debe de diagnosticar esta realidade e plantexar liñas de traballo 

que corrixan estas situacións. 

A potenciación deste tipo de cultivos é unha oportunidade de creación de 
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emprego, riqueza e fixación de poboación no rural. 

 

Por todo o exposto o Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda presenta 

as seguintes Preguntas para a súa resposta oral en Comisión: 

 

1) Cales cree que son as razóns que explican estes datos? 

2) Considera necesario elaborar e aprobar dun xeito participativo un Plan de 

Fomento da Horticultura galega co obxectivo de reverter esta dinámica creando 

oportunidades de futuro no agro galego? 

 

 

 Santiago de Compostela, 14 de outubro de 2019. 

 

  Asdo.: Antón Sánchez García 

   Marcos Cal Ogando 

  Deputados do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Antón Sánchez García na data 14/10/2019 19:29:57 

 

Marcos Cal Ogando na data 14/10/2019 19:30:09 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Luca Chao Pérez e Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Grupo Común da Esquerda ao abeiro do recollido no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta 

oral na Comisión 4.ª, relativa ao diñeiro que reciben os centros concertados 

 

 

En marzo de 2017 o Goberno galego aprobou unha nova orde que ampliou os 

concertos educativos ata o 31 de agosto de 2023. Na mesma orde eliminouse o 

criterio de preferencia da educación en igualdade para o financiamento dos 

colexios concertados.   

 

O asunto, que xa denunciamos neste Parlamento en numerosas ocasións, é dunha 

inmensa gravidade, xa que os centros concertados prexudican á educación 

igualitaria. Os centros concertados segregan ao alumnado atendendo ás 

características sociodemográficas das súas familias (ingresos, nivel educativo, 

orixe...) e, nalgunhas ocasións, mesmo en función do sexo dos rapaces e das 

rapazas.  

 

Recentemente, o diario dixital Praza solicitou información ao Goberno galego, ao 

amparo da Lei de Transparencia, para coñecer canto suman as partidas 

económicas que a Xunta dedicou o curso pasado aos cinco colexios concertados 

de Galicia que discriminan aos alumnos e alumnas por sexo. Os cinco colexios 

referidos son: Montespeiño e Peñarredonda na Coruña, e Las Acacias, 

Montecastelo e Aloya en Vigo. A Consellería de Educación respondeu á petición 
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admitindo que non coñecía os datos que se lle solicitaban. Así mesmo, a 

Consellería apelou a unha excepción da Lei de Transparencia –que indica que as 

administracións teñen a potestade de non responder as peticións se iso supón 

reelaborar os datos– para non ter que procurar a información.  

 

Na súa argumentación, a Consellería expuxo que:  

 

“A información económica dos pagamentos realizados aos centros 

concertados polos conceptos “Pagamento delegado de persoal docente”, 

“Outros gastos” e “Persoal complementario” realízase mediante 

documentos contables globais que reflicten o importe total por provincias, 

e non se detalla individualizadamente o importe de cada centro. 

 

Para poder facilitar a información relativa a un centro para cada un dos 

documentos de pagamento realizados, cómpre recabar a documentación 

física que o acompañaba e extraer o importe que, dentro de cada un dos 

documentos contables, lle corresponde.  

 

Así mesmo, habería que realizar este proceso con todos os pagamentos 

anuais o que implicaría un proceso de reelaboración extraendo a 

información de múltiples expedientes e soportes indicados a continuación, 

xa que a información figura sistematizada dunha forma distinta á que 

solicita”.  

 

Desta maneira, a Xunta de Galicia admite que non dispón do detalle dos fondos 

que recibiron os colexios que segregan por sexo. 
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A resposta da Consellería de Educación é inadmisible. Os galegos e as galegas 

teñen dereito a coñecer, de maneira clara e sinxela, canto diñeiro dedica o seu 

Goberno aos colexios concertados, cuxa vontade segregadora está máis que 

demostrada.  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 

 

 Pensa o Goberno galego que a información solicitada non merece a reela-

boración dos datos?  

 Os galegos e as galegas non merecen saber canto diñeiro reciben os cole-

xios concertados e en concepto de que? Por que?  

 Vai facer algo de agora en adiante para dispoñer dos datos actualizados e 

desagregados ao respecto?  

 

Santiago de Compostela, 15 de outubro de 2019. 

 

   Asdo.: Luca Chao Pérez 

    Ánxeles Cuña Bóveda 

   Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 15/10/2019 10:27:07 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 15/10/2019 10:27:17 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez e Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentar Grupo Común da Esquerda ao abeiro do recollido no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presenta a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta 

oral na Comisión 4.ª, relativa ás bolsas posdoutorais da Xunta de Galicia 

 

Malia que en campaña electoral tódolos partidos políticos se comprometen a 

incrementar as partidas dedicadas a mellorar as condicións da carreira científica, 

á hora da verdade os investigadores e investigadoras continúan padecendo unha 

financiación insuficiente e unhas convocatorias públicas irregulares, tanto en 

Galicia como no conxunto do Estado.  

 

A precariedade investigadora comeza xa na etapa predoutoral. Os investigadores 

e as investigadoras que teñen a fortuna de conseguir unha bolsa-contrato para 

facer a súa tese ingresan pouco máis de 1.000 euros mensuais. Unha vez 

doutorados, teñen que competir con milleiros de compañeiros e compañeiras para 

acceder a un dos escasos contratos que ofertan o Ministerio de Ciencia e os 

gobernos autonómicos.  

 

Como consecuencia do escaso apoio que reciben, milleiros de científicos e 

científicas vense abocados ao paro, á precariedade ou a emigración. Son moi 

poucos os que logran, finalmente, incorporarse en prazas estables das 

universidades públicas españolas, e nin sequera eles gozan da tranquilidade que 

precisan para desempeñar a súa labor, xa que teñen que continuar pelexando para 

conseguir financiación.  
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O implacable sistema de financiamento da carreira política en España fai que 

tódolos anos investigadores e investigadoras de prestixio abandonen a súa 

vocación ou decidan levar os seus proxectos ao estranxeiro. Isto é unha traxedia 

non só para os profesionais altamente cualificados do noso país, senón tamén 

para o conxunto da cidadanía, que se ve privada dos resultados dos seus logros 

científicos.  

 

En Galicia a situación non parece que vaia remontar no curto prazo. O pasado 4 

de outubro publicouse no Diario Oficial de Galicia (DOG) a resolución das 

axudas conxuntas das consellerías de Educación e Economía á etapa de 

formación posdoutoral nas universidades do Sistema Universitario de Galicia, en 

organismos públicos de investigación e noutras entidades do Sistema de I+D+i. 

As axudas son un 10% inferiores ás do ano pasado, tanto na contía como no 

número de beneficiarios.  

 

No 2018, dedicáronse 6.390.240 euros á mesma modalidade de axudas 

posdoutorais, fronte aos 5.729.000 deste ano; e houbo 52 beneficiarios e 

beneficiarias, 6 máis que en 2019.  

 

Deste xeito, nun momento excepcionalmente delicado para a investigación que se 

está a desenvolver no noso país, observamos con perplexidade e tristura que o 

Goberno da Xunta volve insistir no proxecto de desmantelamento da carreira 

investigadora.  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 
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 Investir en I+D+i é hoxe menos importante que o ano pasado? Se non é 

así, que motiva o recorte sinalado? 

 Como pensa o Goberno da Xunta que pode prexudicar o novo recorte nas 

axudas á formación posdoutoral?  

 Que vai facer para motivar a consolidación dos proxectos investigadores 

da nosa comunidade? Cando pensa facelo?  

 

Santiago de Compostela, 15 de outubro de 2019. 

 

 

   Asdo.:Luca Chao Pérez 

    Ánxeles Cuña Bóveda 

  Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 15/10/2019 11:25:43 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 15/10/2019 11:25:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Olalla Rodil Fernández, Ana 

Pontón Mondelo, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª. 

 

O proxecto de reapertura da mina de cobre nos concellos de Touro e O Pino 

dado a coñecer en agosto de 2017 presentado pola empresa Cobre san Rafael, S.L. 

segue, despois de máis de dous anos, en proceso de tramitación administrativa resultado 

da aquiescencia coa que a administración galega trata a empresa promotora, 

permitíndolle seguir presentando documentación complementaria cando así esta o 

considera, aínda que esta nova documentación non sexa máis que unha repetición da 

presentada no proxecto inicial. 

No BOP da Coruña de 21 de xaneiro de 2019 publicouse un documento 

denominado proxecto de drenaxe do rio Portapego (río con unha contaminación por 

DAM recoñecido no propio documento) que consiste en transvasar durante seis meses 

as augas deste río -xunto aos do regato Feisa e balsa de Angumil- á balsa de Vieiro 

trasladando a contaminación destas masas de auga a esta balsa formada por unha antiga 

corta mineira. 

Por outra banda nun dos últimos documentos presentados pola empresa 

promotora relativo ao desvío de cauces previsto no proxecto, (documento en resposta 

aos informes de Augas de Galicia que deixan en evidencia as enormes carencias, as 
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faltas de información e de concreción das medidas correctoras propostas), afírmase que 

non vai haber interferencia entre as augas destes cauces que se van desviar  e as augas 

das cortas en explotación, poñendo como exemplo que neste momento non hai conexión 

entre o rego Pucheiras e a balsa de Vieiro. 

Así no documento presentado por Cobre San Rafael “Análisis detallado del 

informe emitido por augas de Galicia en mayo de 2018. Julio 2019”, na súa páxina 70 

recóllese literalmente: 

Véase el ejemplo del río Pucheiras y el hueco de Vieiro. Dicho río se encuentra 

apenas a 60 m del hueco y la influencia del lago sobre el mismo es nula, no existe una 

descarga lateral del río al lago, no es un río perdedor en el que el agua se infiltre por 

la solera del mismo y descargue hacia el hueco. 

En consecuencia, no va a haber influencia de los huecos mineros sobre la 

descarga del acuífero somero hacia los ríos, a no ser que la propia corta minera se 

ejecute sobre el propio río. 

Esta afirmación é do todo falsa e absolutamente incrible por canto a 

contaminación que sofre este regato, prodúcese precisamente xusto augas abaixo da 

balsa de Vieiro cando as augas do Pucheiras reciben as augas que proceden das 

suxerencias procedentes desta balsa. Contaminación por metais pesados demostrada nos 

informes de Augas de Galicia sobre control de calidade das augas e verquidos na 

contorna da mina de Touro. 

Unha simple visita sobre o terreo permite ver a evidencia de como esta 

contaminación procede das drenaxes da balsa de Vieiro e provocan a contaminación do 

Pucheiras cando alcanzan este regato. Unha vez máis a realidade desmonta toda a 

literatura vertida nos extensos documentos presentados por Cobre San Rafael. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta para resposta oral 

na Comisión 2ª: 

-Que opinión lle merece ó goberno galego que se proceda a trasladar auga 

contaminada sen tratamento previo dos regatos Portapego, Angumil e Felisa á balsa de 

Vieiro sen que se poida garantir que esta balsa non vai drenar ao DPH? 

-Coñece a Xunta os puntos de drenaxe da balsa de Vieiro ao regato Portapego? 

-Ten previsto esixir algunha acción á empresa propietaria para tratar estas augas 

da balsa previo ao seu vertido ao DPH? 

-Que opinión lle merece que no proxecto de reapertura se contemple o baleirado 

desta balsa sen que se concrete polo promotor en ningún dos seus documentos onde, e 

en que condicións se fará este baleirado? 

-Cando se vai emitir a DIA deste proxecto que “fai augas” por todas partes? Vai 

seguir o goberno galego destinando unha parte dos seus recursos a voltar analizar a 

mesma documentación presentada pola empresa por  terceira vez? 

-Que máis evidencias necesita o goberno galego para denegar a autorización 

ambiental a este proxecto e obrigar ao actual propietario a subsanar definitivamente os 

problemas de contaminación das augas da contorna da anterior explotación?   

 

Santiago de Compostela, 15 de outubro de 2019 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
pP

G
Zp

E
eI

Y
8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

182806

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
fu

uo
nD

0y
t3

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROpPGZpEeIY8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGfuuonD0yt3


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

4 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 15/10/2019 13:45:33 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 15/10/2019 13:45:40 

 

María Montserrat Prado Cores na data 15/10/2019 13:45:48 

 

Noa Presas Bergantiños na data 15/10/2019 13:46:02 

 

Olalla Rodil Fernández na data 15/10/2019 13:46:08 

 

Ana Pontón Mondelo na data 15/10/2019 13:46:15 
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Á Mesa do Parlamento  

 

Julio Torrado Quintela,  Patricia Vilán Lorenzo e Noela Blanco Rodríguez, 

deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

O recente informe da Valedoría do Pobo incide, como xa vén sendo habitual, nas 

eivas e problemas detectados no funcionamento da Consellería de Sanidade e a 

súa xestión do sistema público de saúde. Esta área de xestión recolle, de maneira 

clara, o maior volume de queixas cidadáns e esixe a maior dedicación por parte 

da Valedoría na atención ao cidadán (en torno a un 40 % do global). 

 

Os problemas detectados e sinalados por esta institución encaixan nas cuestións 

que, de maneira habitual e persistente, veñen sendo apuntados polo Grupo 

Socialista no Parlamento de Galicia e nas distintas institucións e espazos sociais 

de debate nos que participa. As cuestións referidas á deficiencia política de 

Recursos Humanos vén sendo un eixo fundamental que está poñendo en risco 

algúns dos avances conqueridos nos últimos tempos. A modo de exemplo, o 

propio informe apunta a “de forma reiterada, se veñen rexistrando no Valedor do 

Pobo queixas denunciando cadros de persoal insuficientes ou escaseza de 

substitutos” (páxina 308).  

 

A pesares disto, sen dúbida un dos elementos máis chamativos está nas 

conclusións, onde o informe da Valedoría do Pobo indica que “as disfuncións 

estruturais non varían. Así, as denuncias en materia de atrasos en listas de espera 

ou a cobertura de baixas temporais en certas especialidades, son problemas de 

continua xestión nesta oficina” (páxina 330). Esta cuestión apunta a un hábito na 

Consellería de Sanidade, que tamén amosan outros informes públicos 

fiscalizadores, como o do Consello de Contas, que pasa por reiterar ano tras ano 

as mesmas cuestións e non recibir nunca resposta en forma de modificación ou 

medidas de corrección por parte do Goberno.  

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que consideración fai a Xunta de Galicia das valoracións feitas polo 

informe da Valedoría do Pobo sobre 2018 no respecto do sistema público 

de saúde de Galicia? 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
JY

5S
iy

O
R

B
8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

182808

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
fu

uo
nD

0y
t3

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROJY5SiyORB8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGfuuonD0yt3


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

2. Como valora a Xunta de Galicia que Sanidade sexa a área de xestión que 

conleva un maior número de queixas cidadáns con moita distancia respecto 

das demais? 

3. Cre aceptable a Xunta de Galicia que os distintos informes de institucións 

fiscalizadoras (Valedora do Pobo ou Consello de Contas) amosen eivas e 

problemas de gravidade sobre a xestión do sistema sanitario sen que exista 

modificación das políticas nin decisión por parte de dita consellería? 

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Patricia Vilán Lorenzo 

   Noela Blanco Rodríguez 

Deputado e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 15/10/2019 10:44:06 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 15/10/2019 10:44:15 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 15/10/2019 10:44:24 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Noela Blanco Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A aplicación da Lei de garantías de prestacións sanitarias conleva unha 

posibilidade de derivación de pacientes da sanidade pública a centros 

concertados, co obxectivo de cumprir os prazos da maior brevidade posible na 

intervención e tratamento. 

 

Nestas situacións, en numerosas ocasións os/as usuarios/as do sistema público 

manifestan as súas queixas sobre a dificultade de renunciar á oferta de ser 

intervidos nun centro concertado, problema que ten o seu eixo fundamental na 

ausencia de información sobre o proceso no propio centro público. 

 

A recente comparecencia da valedora do pobo para presentar o seu informe do 

ano 2018 fíxose eco dunha proposta que ten existido sobre a mellora deste 

proceso, e que consistiría en ofrecer á persoa usuaria a información completa 

sobre o seu proceso de intervención e tratamento. Esta información trataría de que 

o usuario/a puidera coñecer o tempo previsto de espera no sistema público no 

caso de rexeitar a proposta de ser derivado a un centro concertado. Con esta 

información permitiríase ser máis eficiente no caso da decisión, permitindo 

finalmente ao usuario escoller de maneira real sobre as posibilidades que existen.  

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que tipo de información ten comprometido a Xunta de Galicia ofrecer aos 

usuarios/as do sistema público de saúde no proceso de decisión sobre o 

centro hospitalario no que será intervido? 

2. Que volume de usuarios/as do sistema público de saúde optou por 

renunciar á intervención nun centro concertado e mantívose no proceso 

dentro dun centro público para intervención durante o ano 2018? E no ano 

2017? 
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3. Ten previsto a Xunta de Galicia incorporar ao seu protocolo de actuación a 

información completa sobre tempo de demora estimado para unha 

intervención no momento da toma de decisión sobre a derivación a un 

centro concertado? 

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Noela Blanco Rodríguez 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 15/10/2019 13:50:54 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 15/10/2019 13:51:05 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e José Manuel Pérez Seco, deputada e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 6ª. 

 

A automoción é un sector clave na produción industrial galega, acadando en 2018 

uns 8.650 millóns de euros de facturación (aproximadamente o 13,5 % do PIB 

galego) e 22.300 empregos (que supoñen o 13 % do emprego industrial de 

Galicia). 

 

En canto ás exportacións, o conxunto do sector de automoción os turismos, 

compoñentes de automoción e vehículos de transporte supoñen hoxe un de cada 

catro euros exportados desde Galicia, aínda que na primeira metade deste 

exercicio ten sufrido un retroceso de preto do 20 %, cuadriplicando as caídas do 

conxunto do Estado. 

 

Nestes momentos o sector da automoción enfróntase a tres grandes retos: o 

impacto da dixitalización, a transición cara a unha economía descarbonizada e un 

modelo económica máis circular, e a globalización e a competencia internacional; 

polo que o traballo conxunto entre todos os sectores implicados é fundamental 

para trazar unha folla de ruta que lle permita ao sector enfrontarse a estes retos. 

 

Esta folla de ruta debe estar baseada en cinco eixos, de acordo co Plan estratéxico 

de apoio integral ao sector da automoción: 

 

1. Constitución dunha mesa de mobilidade sostible e conectada, que reúna ao 

sector da automoción no seu conxunto. 

 

2. Revisión da fiscalidade asociada ao sector da automoción co obxectivo de 

definir unha nova fiscalidade “verde” máis encamiñada ao uso, e que 

favoreza a reorientación do sector e da sociedade no seu conxunto. 

 

3. Impulso dos investimentos no sector da automoción, especialmente os 

orientados a I+D+i, e a produción de modelos máis sostibles. 

 

4. Apoio para unha maior penetración de vehículos de cero e baixas 

emisións,  a través de medidas de estímulo á demanda, novos plans de 

achatarramento e implantación de infraestruturas de recarga de vehículos 

eléctricos. 
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5. Reforzo da Formación Profesional Dual e da vinculación da empresa coa 

Universidade. 

 

A promoción de tales cuestións  require actuacións no ámbito autonómico, tal 

que, de xeito coordinado, se garanta a plena colaboración cá industria da 

automoción galega, co obxectivo de promover un sector competitivo,  sustentable 

e que desenvolva tecnoloxías de propulsión baixas en emisións e vehículos 

propulsados con enerxías alternativas, en liña co seu compromiso coa mobilidade 

sustentable, así como o avance cara ao vehículo autónomo e conectado que 

permita unha condución máis segura e eficiente 

 

Á vista destes datos, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª)  Ten previsto o Goberno galego elaborar un plan estratéxico para sector do 

automóbil en Galicia? 

 

2ª)  No seu caso, que medidas máis importantes conterá? 

 

3ª) Que valoración fai sobre a preocupante caída na exportación do sector da 

automoción no noso país? 

 

4ª) Ten elaborado algún informe o Goberno galego sobre as posibles 

consecuencias do Brexit en relación co sector da automoción galego, así como 

das medidas previstas para paliar os seus previsibles efectos negativos?  

 

5ª) Vai establecer algunha liña de axudas destinada á instalación de estacións de 

repostaxe para vehículos eléctricos e de combustibles alternativos, tal e como 

veñen realizando outras comunidades autónoma? 

 

6ª) Vai impulsar investimentos especialmente orientados a I+D+i na produción de 

modelos de vehículos máis sostibles? 

 

7ª) Vai adoitar o Goberno galego o compromiso de renovación da flota de todo o 

sector autonómico cara a vehículos de cero ou baixas emisións? 

 

Pazo do Parlamento, 15 de outubro de 2019 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 15/10/2019 13:40:53 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 15/10/2019 13:41:12 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Luís Manuel Álvarez Martínez e Julio Torrado 

Quintela, deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A profesión de educador/a social adquire rango universitario en 1991, coa 

publicación do Real decreto 1420/1991, que xorde despois dunha ampla 

mobilización social reivindicativa do papel relevante deste perfil profesional en 

desenvolvemento das políticas sociais e educativas.  

 

A figura da educadora e do educador social en Galicia e en España é froito da 

combinación de tres históricas ocupacións: as educadoras e educadores 

especializadas/os, as animadoras e animadores socioculturais e as educadoras e 

educadores de persoas adultas, todas elas diferentes pero converxentes, na medida 

en que a súa actividade profesional se move nos campos da inadaptación, da 

alfabetización, da exclusión, da marxinación social, da integración, da 

capacitación profesional, do desenvolvemento comunitario, etc.  

 

Esta figura profesional foi ampliando a súa cobertura de acción, asumindo unha 

amplitude de funcións que evolucionaron e matizáronse nas últimas décadas co 

fin de construír unha identidade profesional da Educación Social. A súa rápida 

expansión é o reflexo do carácter dinámico, socializador e de transformación 

social da figura da educadora e do educador social. 

  

O Ministerio de Educación e Ciencia incorpora de maneira oficial a titulación de 

Educación Social tras a aprobación de Real decreto 1420/1991, do 30 de agosto, 

polo cal se establece o título universitario oficial de Diplomatura en Educación 

Social, proporcionando desta maneira a formación profesional básica ás/aos 

futuras/os profesionais, a través da adquisición de capacidades, funcións e 

competencias adaptadas ao seu perfil profesional e aos contextos sociais onde a 

Educación Social está chamada a actuar. través da adquisición de capacidades, 

funcións e competencias adaptadas ao seu perfil profesional e aos contextos 

sociais onde a Educación Social está chamada a actuar.  

 

Como profesión de carácter pedagóxico que desenvolve a súa actividade nunha 

gran variedade de contextos sociais, entre os que está o educativo, desenvolveuse 

un amplo discurso, froito da rica experiencia das/os profesionais e a súa 
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confluencia co mundo académico universitario, ao que debemos engadir, o 

desenvolvemento das estruturas de participación e regulación da profesión, con 

colexios profesionais de Educación Social en practicamente todas as 

Comunidades Autónomas (en Galicia dende o 2001), así como a creación do 

Consejo General de Colegios Oficiales de Educadoras y Educadores Sociales, no 

ano 2006.  

 

A falta de regularización da profesión fai que non estean claros os límites e o 

alcance da mesma, tanto nas entidades públicas, nas entidades privadas como no 

terceiro sector. 

 

 Este descoñecemento implica que con frecuencia se asignen a outras/os 

profesionais do ámbito social, funcións propias das educadoras e educadores 

sociais. De feito, recentemente coñecíamos que a Xunta de Galicia ultima a 

convocatoria de case noventa prazas de educador social, e segundo o texto da 

orde que xa está a ser negociado coas centrais sindicais, un dos puntos que 

preocupa e xera incerteza especialmente ao Colexio de Educadoras e Educadores 

Sociais de Galicia (CEESG), é que a Administración autonómica contempla 

cubrir estas prazas tamén con persoal doutras titulacións. Este é o punto que máis 

indigna ao CEESG, que reclama mudanzas á Xunta e xa prepara mobilizacións. 

 

Estas circunstancias poñen de manifesto a necesidade dunha regulación da 

profesión da Educación Social como instrumento que visibilice, dignifique e 

reivindique o seu papel como axente de cambio na nosa sociedade.  

 

O colectivo de educadoras e educadores sociais, así como outras cidadás e 

cidadáns, teñen presentado multitude de solicitudes de petición de regularización 

da profesión de Educación Social a través dunha lei. Moitas entidades e 

institucións manifestaron tamén o seu apoio a esta iniciativa, entre os que se pode 

mencionar a modo de exemplo a Deputación de Jaén, Deputación de Sevilla, 

Deputación de Córdoba, Deputación de Almería, Deputación de Cádiz, 

Deputación de Segovia, Deputación de León, Deputación de Valladolid, Cabildo 

de Gran Canaria, Universidade de Estremadura, Facultade de Educación da 

Universidade de Salamanca, Facultade de Educación do Campus de Ourense 

(Universidade de Vigo), Parlamento de Navarra, Cortes de Aragón, así como 

numerosos concellos nas diferentes comunidades autónomas.  
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Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia da función dos educadores e 

educadoras sociais? 

2. Considera o Goberno galego necesaria a regulación da profesión da 

Educación Social? 

3. En caso afirmativo, ten previsto impulsar unha lei galega de 

profesionalización da Educación Social? 

4. Cre a Xunta de Galicia que os e as profesionais da Educación Social están 

convenientemente integrados na Administración pública galega? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 15/10/2019 15:57:13 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 15/10/2019 15:57:22 

 
Julio Torrado Quintela na data 15/10/2019 15:57:30 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Manuel Lago Peñas e Julia Torregrosa Sañudo, deputado e deputada do Grupo 

Parlamentario Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión 3.ª. 

 

 

O Goberno central, despois da reunión do Consello de Ministros do 11 de 

outubro pasado, fixo pública a estimación provisional da liquidación do sistema 

de financiamento autonómico correspondente ao exercicio 2018, liquidación  que 

se incorpora aos orzamentos de 2020 das CC.AA. 

 

A liquidación reflicte a diferenza entre as entregas a conta que mes a mes fai o 

Ministerio ás Comunidades Autónomas e o importe definitivo, unha diferenza 

que está provocada pola evolución real que teñen os diferentes impostos que 

nutren ao sistema de financiamento autonómico. 

 

Se a evolución é mellor que a inicialmente prevista, a liquidación é positiva e 

supón máis ingresos para as CCAA. Si a evolución é negativa, a liquidación é 

negativa, o que reduce os ingresos das CCAA. 

 

Na distribución dos ingresos a conta Galicia recibiu: 7.026 millóns de euros de 

un total de 95.982 para o conxunto das CC.AA. Expresado en porcentaxe, recibiu 

o 7,3% do importe total. 

 

Poren, na liquidación provisional Galicia recibe 428 millóns de un total de 
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10.935 millóns de euros para o conxunto do sistema. En porcentaxe, Galicia 

recibe o 3,9 % do total, unha cifra moi inferior á dos ingreso a conta. 

 

A liquidación provisional é a diferenza entre as entregas a conta e o importe 

definitivo que nos corresponde tendo en conta os ingresos realmente obtidos, con 

un resultado moi negativo para Galicia. Si na liquidación se mantivera a mesma 

distribución que nos anticipos a conta teríamos que recibir 800 millón de euros, 

case o dobre de 428 que nos asigna o ministerio de Facenda. 

 

En cifras absolutas a diferenza é enorme: son 372 millóns de euros menos, unha 

cantidade que incorporada ao presuposto de 2020 mudaría de forma substancial a 

capacidade da Xunta para dotar de recursos a prestación dos servizos públicos. 

 

Polo anterior, preséntase a seguinte Pregunta: 

 

-Como explica a Xunta de Galicia a enorme diferenza entre a participación de 

Galicia nas entregas a conta do sistema de financiamento autonómico e a 

liquidación do mesmo no exercicio 2018? 

 

 Santiago de Compostela, 15 de outubro de 2019. 

 

 

   Asdo.: Manuel Lago Peñas 

    Julia Torregrosa Sañudo 

   Deputado e deputada do G.P. Grupo Común da Esquerda. 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Manuel Lago Peñas na data 15/10/2019 17:06:42 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 15/10/2019 17:06:57 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Luis Bará Torres, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 1ª. 

 

O pasado 15 de outubro coñeciamos un novo paso atrás na loita contra a 

violencia machista protagonizado polo Concello de Ourense. Despois do 

desatendemento e abandono de programas de sensibilización e da propia casa de 

acollida, coñeciamos como o goberno local tomara a decisión de abandonar o programa 

Viogen coa consecuente retirada da Policía local de todo tipo de funcións de 

prevención, protección, atención ou intervención.  

A loita contra as violencias machistas debe ser unha prioridade institucional e 

política para as administracións públicas, tamén para a local, e por iso deben poñer a 

disposición as medidas, campañas e políticas públicas necesarias para traballar pola súa 

erradicación.  

Unha cidade como Ourense precisa unha maior coordinación entre 

administracións públicas, para impulsar políticas e accións que vaian máis alá dos 

insuficientes minutos de silencio de cada primeiro luns de mes, non dar pasos atrás 

como o que supón que a terceira cidade de Galiza se afaste deste programa e o faga 

ademais sen unha estratexia dialogada e consensuada con outras administracións 

implicadas, nin coa consulta previa a unha mesa de coordinación local. Máis aínda, 
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mentres vemos como concellos máis pequenos como Verín ou Xinzo teñen dado pasos 

adiante neste materia malia ter moitos menos recursos materiais e humanos. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

1ª: 

Comparte o goberno galego a decisión unilateral do Concello de Ourense de 

abandonar o programa Viogen e a colaboración coa loita contra a violencia machista?  

Coñeceu de antemán a Xunta de Galiza as intencións do Concello de Ourense? 

Contactou con este Concello a posteriori? En que termos e con que resultado?  

Considera o goberno galego positivo que a terceira cidade de Galiza se 

autoexclúa do programa Viogen? 

Dirixiuse a este concello para demandar unha rectificación? Vaino facer? 

Considera que este concello está comprometido coa loita contra a violencia 

machista? 

Recibiu a Xunta de Galiza algunha petición por parte do Concello de Ourense de 

meirandes recursos para esta materia? E algunha notificación de que non estaba a ser 

quen de cumprir coas tarefas adxudicadas á policía local? Recibiu algunha queixa do 

CIM?  

Coñece a Xunta de Galiza se existe na cidade de Ourense unha Mesa de 

coordinación para a violencia machista?  
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Considera a Xunta de Galiza que o Concello de Ourense coñece, cumpre e 

respecta o Protocolo de Coordinación e Cooperación Institucional fronte á violencia de 

xénero na comunidade?  

Considera que ten cumprido o Protocolo de colaboración e coordinación entre as 

forzas e corpos de seguridade do Estado e os corpos de Policía Local para a protección 

das vítimas de violencia doméstica e de xénero, subscrito polo Ministerio do Interior e a 

Federación Española de Municipios e Provincias o 13 de marzo de 2006.  

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 16/10/2019 11:00:02 
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Xosé Luis Bará Torres na data 16/10/2019 11:00:09 

 

María Montserrat Prado Cores na data 16/10/2019 11:00:14 

 

Olalla Rodil Fernández na data 16/10/2019 11:00:21 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 16/10/2019 11:00:27 

 

Ana Pontón Mondelo na data 16/10/2019 11:00:35 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

O Grupo Parlamentario Mixto, a iniciativa da súa deputada Paula Vázquez 

Verao e do seu deputado Luís Villares Naveira, ao abeiro do disposto no artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 1ª 

 

Algunhas das pezas informativas da CRTVG sobre o triplo crime machista de 

Valga, perpetrado o 16 de setembro de 2019, trataron o feito como un suceso 

convencional, sen aplicar as recomendacións axeitadas para o tratamento 

informativo deste tipo de casos. 

 

Foi preocupante constatar, como denuncia o Comité de Empresa da CRTVG, que 

se achegaron detalles morbosos sen interese informativo, que se tomaron 

declaracións de testemuñas próximas a agresor e vítimas sen criterio, que non en 

todas as ocasións se informou do número de teléfono de atención a vítimas de 

violencia machista 

 

Foi especialmente grave o trastorno que se puido ocasionar ás persoas achegadas 

ao suceso ás que se chegou a acosar por parte dos medios de comunicación para 

obter declaracións. No caso da irmá do agresor, a CRTVG reproduciu as súas 

declaracións, identificándoa con nomes e apelidos. 

 

A situación chegou a tal punto que o 17 de setembro o Colexio Oficial de 

Psicoloxía de Galicia lembrou nunha nota a “responsabilidade dos medios de 

comunicación á hora do tratamento informativo da violencia machista”, 

chamando á “responsabilidade e ás boas prácticas dos medios de comunicación”, 

apelando a que “non se debe recoller imaxes nin declaracións que atenten contra 
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a intimidade ou a dignidade das vítimas nin das persoas afectadas, xa que 

engaden dor a unha situación que xa de por si é extremadamente dolorosa”. 

 

A Declaración de Compostela (2004), sobre tratamento de violencia de xénero 

nos medios de comunicación galegos, establece que se debe “evitar o 

sensacionalismo, o morbo e o dramatismo -tanto no tratamento do texto como 

das imaxes-, o que obriga aos medios audiovisuais a coidar non só a recollida de 

imaxes e son, senón tamén a súa edición e difusión, desbotando os recursos 

propios dos "reality shows", dos programas de sucesos ou das series de ficción”, 

así como “coidar a relación coas fontes, que han ser diversas e plurais, sen 

cinguirse exclusivamente por iso ás oficiais, tendo en conta sempre aquelas 

fontes expertas que contribúan a contextualizar informativamente non só o 

suceso en si, senón tamén os procesos aos que se terá que enfrontar con 

posterioridade a vítima (acollida e asistencia, tribunais, situación laboral, 

vivenda…), desbotando os testemuños de fontes espontáneas cando non 

acheguen datos relevantes para a información.”   

 

As Recomendacións do Consello de Administración da CRTVG sobre o 

Tratamento dos Casos de Violencia Machista nos Medios de Comunicación 

Públicos Galegos, aprobadas en decembro de 2015, establecen que é preciso 

“vixiar o uso de testemuñas próximas ao agresor e/ou vítima” (recomendación 6). 

 

Polo exposto, a deputada e o deputado que subscriben formulan a seguinte 

pregunta á Xunta de Galicia: 

 

- Como valora a cobertura informativa do crime machista de Valga polos medios 

públicos galegos? 

 

- Ten constancia de non respecto por parte dos medios de comunicación das 

indicacións proporcionadas polos servizos de emerxencias? 
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- Que vai facer a Xunta para evitar o tratamento morboso dos crimes machistas 

por parte dos medios públicos de comunicación? 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2019. 

 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Luís Villares Naveira 

Deputada e deputado do G.P. Mixto. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 16/10/2019 11:33:54 

 

Luis Villares Naveira na data 16/10/2019 11:34:01 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

O Grupo Parlamentario Mixto, a iniciativa da súa deputada Paula Vázquez 

Verao, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta 

a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión da CRTVG. 

 

Algunhas das pezas informativas da CRTVG sobre o triplo crime machista de 

Valga, perpetrado o 16 de setembro de 2019, trataron o feito como un suceso 

convencional, sen aplicar as recomendacións axeitadas para o tratamento 

informativo deste tipo de casos. 

 

Foi preocupante constatar, como denuncia o Comité de Empresa da CRTVG, que 

se achegaron detalles morbosos sen interese informativo, que se tomaron 

declaracións de testemuñas próximas a agresor e vítimas sen criterio, que non en 

todas as ocasións se informou do número de teléfono de atención a vítimas de 

violencia machista 

 

Foi especialmente grave o trastorno que se puido ocasionar ás persoas achegadas 

ao suceso ás que se chegou a acosar por parte dos medios de comunicación para 

obter declaracións. No caso da irmá do agresor, a CRTVG reproduciu as súas 

declaracións, identificándoa con nomes e apelidos. 

 

A situación chegou a tal punto que o 17 de setembro o Colexio Oficial de 

Psicoloxía de Galicia lembrou nunha nota a “responsabilidade dos medios de 

comunicación á hora do tratamento informativo da violencia machista”, 

chamando á “responsabilidade e ás boas prácticas dos medios de comunicación”, 

apelando a que “non se debe recoller imaxes nin declaracións que atenten contra 

a intimidade ou a dignidade das vítimas nin das persoas afectadas, xa que 

engaden dor a unha situación que xa de por si é extremadamente dolorosa”. 
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A Declaración de Compostela (2004), sobre tratamento de violencia de xénero 

nos medios de comunicación galegos, establece que se debe “evitar o 

sensacionalismo, o morbo e o dramatismo -tanto no tratamento do texto como 

das imaxes-, o que obriga aos medios audiovisuais a coidar non só a recollida de 

imaxes e son, senón tamén a súa edición e difusión, desbotando os recursos 

propios dos "reality shows", dos programas de sucesos ou das series de ficción”, 

así como “coidar a relación coas fontes, que han ser diversas e plurais, sen 

cinguirse exclusivamente por iso ás oficiais, tendo en conta sempre aquelas 

fontes expertas que contribúan a contextualizar informativamente non só o 

suceso en si, senón tamén os procesos aos que se terá que enfrontar con 

posterioridade a vítima (acollida e asistencia, tribunais, situación laboral, 

vivenda…), desbotando os testemuños de fontes espontáneas cando non 

acheguen datos relevantes para a información.”   

 

As Recomendacións do Consello de Administración da CRTVG sobre o 

Tratamento dos Casos de Violencia Machista nos Medios de Comunicación 

Públicos Galegos, aprobadas en decembro de 2015, establecen que é preciso 

“vixiar o uso de testemuñas próximas ao agresor e/ou vítima” (recomendación 6). 

 

Polo exposto, a deputada que subscribe formulan a seguinte pregunta: 

 

- Que ordes de cobertura informativa deu a Dirección da CRTVG a respecto do 

asasinato de Valga? 

- Que medios se despregaron para a cobertura do crime de Valga? 

- Por que a CRTVG fai seguidismo dos programas máis sensacionalistas do 

panorama estatal na cobertura deste asasinato machista? 

- Seguíronse en todo momento as indicacións proporcionadas polos servizos de 

emerxencias a respecto da cobertura informativa? 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
hA

dP
Y

lb
y2

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

182829

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
fu

uo
nD

0y
t3

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROhAdPYlby26
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGfuuonD0yt3


 

- Considera que se cumpriu, no tratamento do crime de Valga, coas 

Recomendacións do Consello de Administración da CRTVG sobre o Tratamento 

dos Casos de Violencia Machista nos Medios de Comunicación Públicos 

Galegos e coa Declaración de Compostela? 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2019. 

 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 16/10/2019 11:33:20 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Patricia Vilán Lorenzo e Noela Blanco Rodríguez, 

deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A venda de Povisa á multinacional Centene é un elemento de incerteza e 

preocupación entre usuarios/as e profesionais do sistema público de saúde da área 

de Vigo. A situación na que queda a sanidade pública da área máis grande de 

Galicia, así como as circunstancias que rodean a venda deste centro, continúan a 

ser obxecto de debate e de demanda de información, que a Xunta de Galicia non 

ofrece a pesares de que o centro da servizo a un volume aproximado de 135.000 

persoas. 

 

Ademais de concretarse a venda de Povisa a partir da renegociación do convenio 

co Sergas, como foi recoñecido por vendedor e comprador da operación, nestes 

días foi coñecido que o Sergas resolveu, nos días previos a esta venda, reorientar 

a Povisa unhas importantes contías destinadas a financiar intervencións 

programadas orixinalmente noutros centros concertados da área de Vigo. Esta 

operación, de 1.000.000 €, non é novidosa pois en ocasións anteriores tense 

pechado algún acordo semellante, pero si resulta chamativa no feito de terse 

acordado en datas coincidentes coa venda sinalada. 

 

A participación do Sergas no proceso de venda de Povisa non queda clara, e dada 

a relevancia que este centro ten para a atención sanitaria da área de Vigo sería 

necesario aclarar a situación e definir unha posición firme do sistema público 

sanitario de Galicia. 

 

Por todo o exposto anteriormente, o deputado e as deputadas que asinan formulan 

as seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera a Xunta de Galicia un proceso natural a existencia do citado 

acordo de derivación de pacientes a Povisa dende o sistema público de 

saúde nun tempo coincidente co proceso de venda do centro hospitalario? 

 

2. En que momento coñeceu o Sergas o proceso de venda de Povisa que 

estaban a tratar o grupos propietario e o posterior comprador Ribera Salud? 
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3. Como xustifica o Sergas a existencia dun acordo como o citado no 

momento do proceso de compra-venda de Povisa? 

 

4. Ten coñecemento o Sergas de que o acordo de derivación de pacientes a 

Povisa subscrito en setembro de 2019 influirá na resolución final da venda 

de Povisa? 

 

Pazo do Parlamento, 15 de outubro de 2019 

 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Patricia Vilán Lorenzo 

   Noela Blanco Rodríguez 

Deputado e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 16/10/2019 12:01:34 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 16/10/2019 12:01:44 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 16/10/2019 12:01:52 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Noela Blanco Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

O desenvolvemento de funcións e aplicacións do traballo dos/as logopedas vén 

incrementándose nos últimos anos, aínda que a súa implantación a través dos 

servizos públicos reflicte esta realidade de maneira máis lenta. En torno ao 2,5 % 

da poboación galega sofre ou pode sufrir de trastornos da comunicación, o que 

aumenta se engadimos aqueles problemas relacionados con outras funcións 

relacionadas coa inxesta ou derivados. 

 

O Sergas ten contratados a 17 profesionais de logopedia, concentrados nalgunhas 

das grandes cidades (1 cada 150.000 usuarios/as aproximadamente). A ausencia 

de políticas de Recursos Humanos decididas pola multidisciplinariedade afonda 

no problema do modelo de atención primaria que, de contar con especialistas 

diversos podería afrontar de maneira máis decidida un cambio real de modelo que 

potencie a propia atención primaria e a faga máis eficiente e resolutiva.  

 

A participación dos/as profesionais de logopedia neste modelo sería de utilidade. 

A súa situación, non en tanto, dista moito de ser a axeitada. A distribución 

sinalada conleva problemas de accesibilidade ao sistema en certa igualdade por 

parte de toda a poboación, e o moi baixo número de profesionais presentes 

conleva unha saturación dos propios profesionais e unha elevada demora na 

atención. Esta cuestión ten a derivada na externalización deste servizo, o que 

provoca perda de continuidade da atención dentro do Sergas. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia do reducido volume de profesionais 

de logopedia incorporados ao Sergas? 

 

2. Por que a Consellería de Sanidade descartou a participación dos 

representantes dos profesionais de logopedia de Galicia nos debates e 

grupos de traballo sobre a atención primaria en Galicia? 
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3. Que previsión ten o Sergas da incorporación de novas prazas de logopedia 

ás vindeiras ofertas públicas de emprego? 

 

 

Pazo do Parlamento, 16 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Noela Blanco Rodríguez 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 16/10/2019 12:05:33 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 16/10/2019 12:05:42 
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